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Alături de alte mari unităţi 
economice, Uzina mecanică a 
încheiat cele opt luni ale anu
lui cu importante realizări. 
Astfel, valoarea producţiei 
globale a fost realizată în pro
porţie de 104 la sută, iar pro
ducţia marfă a fost realizată în 
proporţie de 102,1 la sută; pro
ducţia marfă vîndută şi înca
sată — 113,2 la sută. De ase
menea!, coeficientul productivi
tăţii muncii a atins valoarea 
de 100,7 la sută. Totodată, gos
podărind mai judicios metalul, 
colectivul uzinei a economisit 
pînă în prezent peste 33 tone 
din această preţioasă materie 
primă. De remarcat că au fost 
onorate integral contractele la 
export.

Un fapt deosebit de semni
ficativ, confirmînd hărnicia a- 
cestui colectiv, îl constituie ho- 
tărîrea luată în adunarea ge
nerală a salariaţilor, care în 
întimpinarea aniversării repu
blicii a suplimentat angaja
mentul la producţia marfă cu 
încă 5 milioane lei peste plan. 
Aşa cum ne asigură tovarăşul 
Stelian Bfeica, şeful serviciu
lui plan, au fost create con
diţii ca acest angajament să fie 
îndeplinit şi chiar depăşit încă 
la data de 20 decembrie a.c. 
O pondere importantă o va o- 
cupa creşterea indicelui de u- 
tilizare a maşinilor de la 79 la 
sută la 80.6 la sută, reducerea 
timpului afectat pentru repa
raţiile curente şi capitale la 
utilajele din secţiile mecanice 
prelucrătoare, creşterea coefi
cientului de schimb la secţiile 
de bază prin încadrarea 3 a u- 
tilaje a noilor absolvenţi ai 
şcolii profesionale şi ai cursu
rilor de calificare la locul de 
muncă, generalizarea schimbu
lui II şi extinderea schimbului 
III, precum şi devansarea unor 
obiective din planul tehnic cu 
circa 60 de zile.

„Avem comunişti destoinici 
— ne spune tovarăşul Constant 
tin Teodorescu, locţiitorul se
cretarului de partid. Succesele 
obţinute pînă in prezent con
stituie . o garanţie că ei vor 
munci şi în viitor la fel de 
bine, dvînd în faţă acelaşi ţel: 
îndeplinirea planului cincinal 
înainte de termen! Dar iată pe 
cîţiva dintre ei: loan Roman, 
Torna Spek, Gheorghe Luca, 
Adolf Wechter, loan Stoica, 
Dumitru Loloiu, Vasúé Br atu, 
Mihai Schuller, Nicolae Mihai, 
Traian Vinereanu şi mulţi alţii. 
Sîntem convinşi că fiecare or
ganizaţie de partid, de tineret, 
fiecare grupă sindicală va mo
biliza întreaga masă de sala
riaţi la realizarea şi depăşirea 
angajamentelor'!.

J. LUCIAN

IN ÎNTIMPINAREA c e l e i d e  a  
25-A ANIVERSĂRI A REPUBLICII

Î N T R E C E R E A
pentru îndeplinirea 
a n g a j a m e n t e lo r  

continuă cu forje sporite

Şedinţa Comitetului 
Executiv alC.C. al P. C. R.

în ziua de 5 septembrie 1972 a avut 
loc şedinţa Comitetului Executiv al C.C. 
al P.C.R., prezidată de tovarăşul 
Nicolae Ceauşescu, secretar general al 
Partidului Comunist Român.

Au participat ca invitaţi miniştri şi 
alţi conducători ai unor organe cen
trale.

Comitetul Executiv al C.C. al P.C.R. 
a analizat şi a aprobat propunerile Mi
nisterului Economiei Forestiere şi Ma
terialelor de Construcţii, Ministerului 
Energiei Electrice şi Ministerului Indus
triei Construcţiilor de Maşini privind 
realizarea unor obiective industriale 
prevăzute în planul de dezvoltare a eco
nomiei naţionale pe anii 1971 — 1975.

în continuare Comitetul Executiv a 
examinat rezultatele în producţie şi efi
cienţa economică obţinută în sistemele 
de irigaţii amenajate pînă la 31 decem
brie 1971. Cu acest prilej, Comitetul 
Executiv a stabilit măsuri pentru trece

rea cu mai multa hotarîre la sisteme de 
irigaţii mai simple şi mai ieftine şi pen
tru extinderea gradului de automatizare 
a acestora. De asemenea, au fost indi
cate măsuri pentru mai buna organizare a 
lucrărilor de hidroamelioraţii în vederea 
scurtării termenelor de execuţie şi dimi
nuarea costurilor. Comitetul Executiv 
a trasat Ministerului Agriculturii, In
dustriei Alimentare şi Apelor sarcina de 
a lua toate măsurile necesare pentru fo 
losirea raţională a sistemelor de irigaţii 
în vederea obţinerii unor producţii a- 
gricole sporite la hectar şi ridicării e f i- ' 
cienţei investiţiilor. S-a stabilit ca în de
curs de circa 2 luni, Ministerul Agricul
turii, Industriei Alimentare şi Apelor să 
prezinte un program cuprinzînd măsu
rile concrete care să duca la îmbunătă
ţirea substanţială a activităţii în acest 
domeniu.

în încheierea şedinţei. Comitetul 
Executiv al C.C. al P.C.R. a soluţionat 
probleme ale activităţii curente.

Fără îndoială 1Ş72 esle anul ce 
marchează un incontestabil salt ca
litativ în toate domeniile activită
ţii economice şi sociale ale ţării. 
Evenimentele de excepţională im
portanţă din viaţa partidului ?î po
porului nostru, în primul rind Con
ferinţa Naţională, cu istoricele saie 
hotăriri, au stat la baza emulaţie; 
creatoare simţită cu deosebită vi
goare în rîndul tuturor oamenilor 
muncii.

în judeţul nostru, bilanţul înche
iat Sn preajma zilei de 23 August, 
etapă importantă din marea între
cere pentru realizarea cincinalului 
înainte de termen - a înfăţişat fidel 
abnegaţia, hotărîrea cu care colec
tivele de munca au trecut Ia înfăp
tuirea măreţelor sarcini rezultate din 
documentele Conferinţei Naţionale 
a partidului.

însufleţiţi de aceste rezultate, oa
menii muncii din unităţile industri
ale ale judeţului au trecut cu noi 
forţe la valorificarea în continuare 
a resurselor de care dispun, în ve
derea îndeplinirii şi depăşirii sar
cinilor de plan pe 1972, a angaja
mentelor asumate, creînd astfel 
condiţii favorabile pentru trecerea 
ia înfăptuirea cu succes a planului 
pe 1973, care conform hotărîrii una
nime, cuprinde indicatori mult îm
bunătăţiţi faţă de sarcinile iniţiale 
prevăzute in planul cincinal.

Analizînd cu înalt simţ de răs
pundere activitatea desfăşurată pe 
primele 7 luni ale anului, în recen
tele adunări generale ale oameni
lor muncii, muncitorii, inginerii, 
tehnicienii Si economiştii au evi
denţiat rezervele ce pot fi atrase în 

■ circuitul economic, făcînd în acest 
sens sute de propuneri. Astfel, cu 
ocazia acestor adunări generale, din. 
întreprinderile judeţului nostru au 
fost reţinute pentru a fi analizate 
şi aplicate aproape 1 000 de propu
neri, care vor avea un efect tAiifi- 
ant în sporirea realizărilor, în creş
terea eficienţei întregii activităţi 
economice.

Avînd un pronunţat caracter de 
lucru, desfăsurîndu-se sub influenţa 
istoricelor hotăriri ale Conferinţei 
Naţionale a partidului, adunările 
generale ale oamenilor muncii au 
stabilit importante masuri privind 
intensificarea preocupărilor pentru 
mai buna folosire a capacităţilor de 
producţie, a materiilor şi materia
lelor, a forţei de muncă, privind ra
ţionalizarea şi îmbunătăţirea siste
mului informaţional, continuarea cu 
o mai mare operativitate a orien
tării cadrelor tehnice spre activita
tea de concepţie, devansarea terme
nelor de punere în funcţiune a noi 
capacităţi de producţie etc.

Dovada analizelor responsabile, a 
dimensionării cu cea mai înalta exi
genţă a posibilităţilor existente e-

ÎN  ÎNTIMPINAREA  
CELEI DE A  25-A A N I
VERSĂRI A PROCLA
MĂRII REPUBLICII, A- 
DUNÄRILE GENERA
LE ALE OAMENILOR 
M U N C n A U  HOTĂRÎT  
SUPLIMENTAREA A N 
GAJAMENTELOR :

•  La „Libertatea” de 
ia 17 ia 22 miiioane 
iei producţie marfă

•  La „Flamura roşie” 
de ia 7 ia 12 milioane, ' js

iei producţie marfă

fectuate ta adunările generale re
zultă-şi din faptul'că multe colec
tive au hotărît suplimentarea anga
jamentelor privind depăşirea sarci
nilor de plan pe acest an. Astfel, 
colectivul de muncă al fabricii „Li
bertatea“ a hotărît să întîmpine cea 
de a 25-a aniversare a. republicii 
cu 22 milioane Iei- producţie marfă 
realizată suplimentar, angajament 
care a fost definitivat în adunarea 
generală a oamenilor muncii, prin- 
ir-o. suplimentare de 5 milioane lei. 
Conform hotărîrii harnicului colec
tiv bilanţul anual va consemna o 
producţie fizică pesta angajamentul 
âniţial de 20 mii n. p ţesături tip 
lină şi 37 mii m p textile neţesute. 
Bineînţeles, nu va fi pierdut din 
vedere aspectul eficienţei economi
ce a activităţii desfăşurate. Ca a* 
tare, angajamentul privind econo
miile la preţul de cost a fost su
plimentat cu 1,4 milioane Iei.

Tot cu 5 milioane lei a fost su
plimentat angajamentul anual şi de 
către colectivul de muncă al uni
tăţii productive b. G.I.I.A.I.U. „Fla
mura roşie”. In felul acesta, har
nicul colectiv de la „Flamura ro
şie“ va realiza peste sarcinile de 
plan accesorii textile şi bunuri de 
consum în valoare de peste 12 mi
lioane lei.

Edificatoare sínt eforturile sporite 
depuse de aceste două colective ca
re au trecut neîntîrziat la înfăptui

rea sarcinilor, a angajamentelor a- 
sumate. Ca atare, colectivul fabricii 
„Flamura roşie" avea încă din 16 
august încheiat planul pe 8 luni, 
iar muncitorii, tehnicienii, inginerii 
de la „Libertatea" raportau depăşi
rea planului producţiei marfă, în 
cinstea zilei de 23 August, cu 19 
milioane lei. De altfel, ritmul reali- 

' zărilor obţinute în luna august a 
fost mult sporit în toate unităţile 
industriale ale judeţului nostru. A- 
ceasta explică şi faptul că planul 
lunar al producţiei globale la nivel 
de judeţ a fost realizat în propor
ţie de 103,1 la sută, cel al produc
ţiei marfă 103,7 1a. sută, sarcinile 
privind productivitatea muncii fiind 
depăşite cu 2,3 Ia sută.

Luna septembrie a început în. 
toate unităţile industriale cu a- 
ceeaşi însufleţire, forţele fiind în
dreptate spre cîştigarea de noi 
trépté pe calea îndeplinirii planu- 
îbtUpe -anul iii Curs c a 'múlt--hinta te 
de termen, pentru întimpinarea ce
lei de a 25-a aniversări a republicii 
cu realizări deosebite

I. CREŢU

C u  M A R IA  FA N A C H E , preşed in ta  C om ite tu lu i jude ţean  

pen tru  cu ltură  şi e duca ţie  socialistă, despre

A V-a treaptă a „Cibinium -ului
RED.: Festivalul „Cibinium“,

amplă manifestare cultural-artis- 
tică organizată sub egida Comite
tului judeţean pentru cultură şi 
educaţie socialistă, se află in fata 
celei de-a V-a ediţii. El şi-a con
solidat deja tin nume şi un proiil 
în judeţ şi în partea aceasta de 
ţară. Consideraţi această poziţie 
corespunzătoare posibilităţilor şi 
aspiraţiilor culturii sibiene? Le 
devansează ea, le rămine in urmă 
sau le acoperă in mod iericit?

M. Fanache: Cred că nu le rămine 
în urmă şi nu le devansează, ci le 
acoperă, in mod firesc. Această idee 
nu se iveşte ca un răspuns formal, 
ci se justifică -prin argument. După 
cum se ştie, festivalul „Cibinium“ nu 
a fost şi nu este conceput pe o temă 

ci a- fost plasat"mereu în apro
pierea nevoilor perioadei in care se 
desfăşura, tocmai pentru a răspunde 
unor exigenţe mereu noi. Ediţia de 
anul acesta răspunde şi ea, prin mo-

Xa nona şcoală generală din cartiernl Gura Cîmpnlui din munici
piul Mediaş, care va fî dată în folosinţă o dată cu începerea noului 
an şcolar 1972—1973, se efectuează în prezent lucrări de finisare 

sub conducerea şefului de echipă Dumitru Cătană. 
în fotografie: una din echipe într-una din cele 24 săli de clasă în

timpul lucrului

•  • • • • • • • •

In co o p e r a tiv e le  a g r ic o le

0e ce se tărăgănează 
începerea recoltării 
cartofilor de toamnă'1.

Din motive bine întemeiate, Direc
ţia generala judeţeană a agriculturii 
a. indicat ca în acest an recoltatul 
cartofilor de toamnă să înceapă mai 
de timpuriu. Este vorba, Sn esenţă, 
despre faptul că din cauza ploilor a 
apărut fenomenul de putrezire la 
cartofi, iar prognoza pe luna septem
brie anunţă timp nefavorabil. De 
asemenea, în unele lanuri de cartofi 
se constată, existenta unor dăunători 
care diminuează producţia. Pe urmă 
trebuie să se aibă în,vedere că pe 
suprafeţele de teren, ocupate in pre
zent cu cartofi urmează să se insă- 
mînţeze grîu sau orz de toamnă. 

Luni, 4 septembrie, am întreprins 
un raid în cîteva unităţi să vedem 
ce măsuri au fost luate pentru de
clanşarea şi desfăşurarea in ritm 
susţinut a lucrărilor de recoltare. 
Trebuie arătat de Ia bun început ca 
în nici una din cooperativele agri
cole vizitate nu se trecuse, din mo
tive diferite, Ia recoltatul cartofilor

de toamnă. Inginerul şef al coopera
tivei agricole din Şelimbăr, Alexan
dru Preda, ne spunea că se recoltea
ză deocamdată cartofii de vară. S-a 
strîns recolta de pe 18 ha din 20 cite 
ocupă această cultură. „De îndată ce 
se încheie strinsui cartofilor de va
ră, trecem la cei de toamnă — afir
ma interlocutorul nostru. Pînă acum 
ne-am pregătit. Âm mobilizat toţi 
cooperatorii cu coasele la curăţitul 
loturilor de resturile vegetale. Pe 
circa. 90 ha din cele 180, cite ocupă 
cartofii de toamnă, buruienile şi 
vrejii au fost curăţate. Ne-am pus 
la punct cele 20 pluguri speciale 
pentru scosul cartofilor, am asigurat 
mijloacele necesare pentru transpor
tul recoltei; cca 80 atelaje, 2 camioa
ne şi o remorcă. Avem posibilitatea 
ca prin antrenarea tuturor forţelor 
manuale şi a mijloacelor de trans
port să atingem o viteză zilnică la 
recoltat de 13—14 ha ceea ce va 
face ca în cel mult 2 săptămîni să 
adunăm întreaga producţie“.

Cu condeiul în mină viteza de lu
cru este bună, Sn deplină concordan
ţă cu optimismul întîlnit aci. Practic 
însă, măsurile prezentate nu au va
loare atita timp cit nu se trece la 
declanşarea operativă a acestei ac
ţiuni. A aştepta să se zvînte întreaga 
suprafaţă înseamnă a se pierde zile 
preţioasă, Sn care se înregistrează 
diminuarea producţiei. Era de datoria 
conducerii unităţii să depisteze su
prafeţele de teren mai zvintate şi să 
se acţioneze la mobilizarea oameni
lor. Dar, încă se mai aşteaptă. Da 
ce?

Nici la cooperativa agricolă din 
Săcădate nu s-a început recoltatul 
cartofilor de toamnă. De altfel aici 
cartofii de vară nu au fost recoltaţi 
decit de pe 50 la sută din suprafaţa 
cultivată.

— Cîţi ţărani cooperatori se află 
astăzi Ia recoltatul cartofilor? — în
trebăm pe tovarăşul Nicolae Bude, 
inginerul şef a! unităţii.

fr~ Nici unul.
1— De j:e? r

Oamenii sínt prinşi cu recolta
tul furajelor, culesul prunelor, Pînă

(Continuare ta pau ■> m-a) 
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dul cum e concepută, unor nevoi şi 
unor comandamente ale timpului a- 
cestuia. Noi ne-am gîndit la tineret 
nu numai ca Ia o virstă biologică, 
ci şi ca temperament, ca pasiune şi , 
angajare în nevoile sociale, în ce
rinţele timpului. Dar vrem să dăm 
tineretului posibilitatea să se afirme, 
să gîndească şi să iscodească. Pri
vind în urmă cele patru ediţii tre
cute vedem ca personalitatea ..Cibi- 
nium“-ului a crescut de la an la an. 
Daca e vorba de un profil ideal, spre 
tare tindem, el se dezvăluie in miş
carea fiecărei ediţii. Căci personali
tatea festivalului nu s-a afirmat in
tegral din prima ediţie. ..Cibinium"-ut 
nu a îngheţat intr-o glndire, ci a 
avut un joc de profil, care a crescut 
iu trepte pînă la ediţia de acum, 
lncit''putem c-V»,4jî încă
de festivalul ce se pregăteşte, că 
cea mai bună ediţie a fost cea de 
anul trecut, cu literatura. Ea a inte
grat Sibiul unui circuit de prestanţă 
naţională, prin personalităţile care 
au venit aici, prin dezbaterile tare 
s-au iscat atunci. Dumneavoastră vă 
amintiţi că atunci m-a fost dezbatere 
care să nu se fi încheiat cu ideea 
de revistă. Aceasta dovedeşte că 
festivalul nu esie numai o manifes
tare, ci un răspuns la nevoi cultu
rale mai largi.

RED,: Profilul ediţiei din acest 
an impune atenţiei noastre mai cu 
seamă prin noutatea ideii. Intr-a
devăr, un festival de cultură or
ganizat prin tineretul judeţului se 
remarcă particular, nu atit „in or
dinea participării, cit în ordine 
metodologică. Ce criterii aţi avut 
in vedere adoptînd o asemenea 
soluţie?

M. Fanache: Aş spune, nu numai 
organizat prin tineretul judeţului şi 
nu numai prin metodologie, ci în 
primul rind avind în conţinut pro
blemele tineretului, ceea ce este cel 
mai important, în organizare tinerii 
n-au arătat virtuţi deosebite, dar au 
arătat în plin o prezenţă vie, pe 
toate faţetele. Este un prilej de afir
mare nu numai artistică. Tinerelul 
iubeşle arta, nu divertismentul minor, 
EI a venit în festival cu problemele 
sale, cele mai actuale, a răspuns ce

lor mai recente chemări de alirmar* 
prin muncă. De-aici numeroasele în
tâlniri cu personalităţi, numeroase 
dezbateri. Interesul cuprinde, mai 
departe, problemele de viaţă al« 
tinerilor, problemele de artă. In fes
tival tinerii apar şi ca artişti, dar 
mai ales ca amatori de artă. De-aici 
preocuparea pentru un repertoriu 
dramatic care să li se adreseze. Şi 
este aşa nu numai în sfera teatrului. 
De ce am adoptat o asemenea solu
ţie? Era firesc să procedăm aşa, 
pentru că însăşi noţiunea de educaţie 
se încarcă mereu de înţelesuri noi. 
Azi nu mai e vorba numai să dai 
celui pe care-1 educi, dar trebui« 
să-î antrenezi ‘pe el in procesul de 
educaţie. Cit priveşte scopul educa
tiv, acesta e scris în p ii te a docu- 

- mente ciu■ -seamă. Nor fo trebuii sa 
dirijăm o metodologie ce se impune 
pentru a vedea tineretul angajat ta 
viitoarea problemelor $i am făcut-o 
prin factorii acestei acţiuni: L.T.C.- 
u!, Comitetul judeţean pentru cultură 
şi educaţie socialistă, pionierii, în- 
văţămîntul. Am putea spune că s-a 
înregistrat o nouă poziţie şi în sfera 
unor instituţii, faţă de problemele 
tineretului. Problemele de metodolo
gie au avut anul acesta in festival 
o prezenţă mai vie. S-a lucrat şi în 
virtutea unor tradiţii metodologice, 
dar şi nou, că însuşi festivalul e al 
tineretului. Anul acesta, spre exem
plu, deschiderea oficială va fi pre
cedată de un raliu, de o trecere de 
electrizare prin judeţ, în care tinerii 
vor da rapoarte asupra a ceea ce 
au făcut prin muncă pentru festival. 
B mai mult decit o prezentă a unor 
formaţii. Avem, apoi, un tîrg af ola
rilor, devenit aproape o obişnuinţă 
în festival. Anul acesta, în cadrul' 
lui, organizăm un concurs al tineri
lor olari, pentru care se manifestă 
deja un interes viu. Sintetic, aş 
spune că întreaga metodologie e 
nouă, că angajarea prin conţinut se' 
face în plin pe frontul educativ, că 
educaţia o concepem nu ca pe o 
transmitere, ci ca o angajare. Aces-

[ContinuaFa ta pag. t  III-*) 
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anunţat oficial că analiza Înotătorului american Rick Démont, tavin- K 
gätor în cursa de 400 m liber, a fost găsită pozitivă în urma exa- Vr 
menului desfăşurat după această probă. Mai întii circula zvonul că 
Démont avea analiză pozitivă .la sfârşitul preliminariilor probei de 
1 500 m liber. Comisia de control anfi-doping a înaintat dosarul cu 
cazul Démont comitetului executiv al C.I.O. care urmează ca înainte 
de încheierea J.O. să-l descalifice pe Démont şi să-i retragă medalia 
de aur.

Marţi dimineaţa, pe baza nau
tică de Ia Feldmoching s-au dis
putat primele întreceri ale preli
minariilor de caiac-canoe, în se
ria a II—a a probei de canoe-2, e- 
chipajul Patzaichin — Covaliov 
(România) s-a situat pe primul loc 
cu timpul de 4'09"21/100. în pro
ba feminină de caiac-2, echipajul 
román Dumitru Viorica — Maria 
Nichiforov a obţinut victoria în 
seria a 11-a cu rezultatul de 
1'59'’99/100. De asemenea, echipa
jul de caiac-4 al ţării noastre a 
terminat învingător în prima se
rie, cu timpul de 3T6"15/100. In 
proba de caiac-2, echipajul G. 
Coşnită — V. SimiocencQ s-a cla
sat pe locul doi în 3'43” 33/100. 
Toate aceste echipaje au primit 
dreptul de a evolua în semifinale. 
In proba de canoe simplu, Ivan 
Patzaichin, cu tpate că a suferit 
un accident tehnic la ambarca
ţiune, a terminat pe locul 6 în 
seria sa, urmlnd să participe la 
semifinale. Ion Drsgulschi, clasîn- 
du-se pe locul 4 la caiac simplu, 
urmează să evolueze în recalifi-

Volei: In cadrul ultimei etape 
a preliminariilor turneului mascu
lin s-au disputat ieri dimineaţă 
trei partide.

Selecţionata Japoniei a ebţinut 
o nouă victorie, de data aceasta 
in dauna formaţiei R,F. a Germa
niei, pe care a învins-o cu scorul 
de 3—0 (15—3, 15—6, 15—4). In 
alte două jocuri, Bulgaria a dîs 
pus cu 3—0 (15—10, 15—5, 1 
de echipa Tunisiei, iar Ceho 
slovacia a întrecut cu 3—0 (15— 
11, 15—5, 15—13) formaţia Coreei

$
»

i
sIs

s i
de Sud.

Handbal: Intr-un meci contînd 
pentru grupa semifinală A, repre
zentativa Cehoslovaciei a învins 
cu scorul de 15—12 (7—6) echipa
Suediei,

V
IIIV

Italianul Klaus Dibiasi s-a do- |  
vedit cel mai complet participant y 
în proba de sărituri de ia plat
formă. Stilul său a impresio
nat. Dibiasi a primit medalia 
de aur la această probă, realizînd 
504,12 puncte. Americanul Richard 
Rydze — 480,75 puncte si italianul 
Franco Cagnotto — 475,33 puncte 
au intrat în posesia medaliilor de 
argint şi, respectiv, de bronz.
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Din agenda săptăminală 
a Casei de cultură 

a tineretului sibian
Prezenţă activă pe coordonatele 

cotidiene ale educaţiei tinerei ge
neraţii, Casa de cultură a tinere
tului din municipiul Sibiu oferă şi 
în această sâptSmină tinerilor ei 
invitaţi o gamă largă şi variată de 
activităţi specifice; marea lor ma
joritate se desfăşoară sub impulsul 
istoricelor documente ale Conferin
ţei Naţionale a Partidului Comu
nist Român.

Pentru astăzi, la ora 18, tinerii 
de la uzina „Independenţa“, 
U.P.A.S., C.E.I.L., precum şi de lâ 
fabricile „7 Noiembrie“, „Drapelul 
roşu“, „Victoria“ şi „Libertatea“ 
este programată o întîlnire cu 
prof. univ. dr. Gheorghe Stoica, pe 
tema „Productivitate înaltă, chel
tuieli reduse, calitate superioară — 
imperative ale îndeplinirii planului 
cincinal înainte de termen“. In 
continuare, sextetul electronic 
j.ECCO“, condus de Oelu Aspra, 
va prezenta un concert de muzică 
uşoară românească, cuprinzînd me
lodii premiate la concursul de la 
Mamaia — ediţia 1972.

Joi, 7 septembrie, începînd cu 
ora 18, în cadrul ciclului de dez
bateri „Omul, societatea şi valori
le“, profesorul Ion Titus Perşoiu 
va prezenta tema „Conştiinţa mo
rală ca purtătoare de valoare“. 
Acţiunea se va încheia ou viziona
rea unui film documentar, Sínt 
invitaţi tineri de la „Electromon- 
taj“, fabrica „Berea Sibiului“, „Re
cord“, Í.C.S., AMÉT, I.C.M.J. şi 
Ü.F.R.M.A.

Vineri, 8 septembrie, sala de 
festivităţi va găzdui 0 acţiune deo
sebit de importantă. Continuînd 
seria vastei acţiuni de popularizare 
şi însuşire a documentelor Confe
rinţei Naţionale a partidului, Co
mitetul municipal U.T.C. organi

zează o intilnire a tinerilor din 
cooperaţia meşteşugărească eu to
varăşul Emil Stratulat, secretar al 
Comitetului municipal Sibiu al 
U.T.C., pe tema „Creşterea şi afir
marea rolului conducător al parti
dului în activitatea şi viaţa întregii 
societăţi". Expunerea va fi urmată 
de întrebări şi răspunsuri menite 
să lămurească problemele ridicate 
de tinerii ascultători. Pentru ei, în 
încheierea intîlnirii, formaţia de 
muzică uşoară „STEREO", con
dusă de Adrian Orlea, va prezenta 
Un program muzical.

în aceeaşi zi, Începînd cu ora la, 
în cadrul „Săptămânii politice“, 
profesorul Ni colac Pc irovici, şeful 
sectorului politico-ideologic al Co
mitetului judeţean Sibiu al Uniu
nii Tineretului Comunist, va pre
zenta tema „Coordonate ale poli
ticii externe a Partidului Comunist 
Român“.

Pentru simbătă 9 şi duminică 10 
septembrie a.c., pe lingă serile de 
dans, clubul şahiştilor programează 
rejucarea unor partide celebre 
(ponderea avînd-o recenta confrun
tare intre titanii şahului, actualul 
campion mondial Robert Fischer 
şi fostul campion mondial Boris 
Spasski).

în fiecare zi, Casa de cultură a 
tineretului Invită amatorii de di
vertisment la activităţile de club! 
biliard, şah, tenis de masă, remy, 
audiţii muzicale la cască din fono
teca de aur a muzicii universale, 
vizionări la programele TV. Pen
tru propagandiştii din organizaţiile 
de tineret, In fiecare zi esté des
chis Centrul judeţean de docu
mentare şi informare politică.

LUCIAN JIMAN
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Cadru din magazinul nr. 8 Încălţăminte penlru copii — cu autoser
vire — din municipiul Mediaş

Foto: FRED NUSS

SUCCESE ALE HARNICILOR MEŞTEŞUGARI
Mobilizaţi perma

nent de către orga
nizaţia de partid, 
pentru a întimpina a 
25-a aniversare a re
publicii cu succese 
de prestigiu, „fami
lia" CQdperativei 
meşteşugăreşti „Mă
gura" din Clsnădie 
lucrează intens.

Deşi înfiinţată nu
mai in acest an, coo
perativa „Măgura" 
şi-a realizat şi depă
şit toţi indicatorii

planificaţi. După cum 
ne informează tova
răşul Vasile Costea, 
preşedintele coope
rativei, indicatorul 
privind livrările la 
fondul pieţii a fost 
depăşit pe primele 8 
luni ale acestui an 
cu 3,3 la sută, bene
ficiul a fost realizat 
în proporţie de 102,1 
la sută, iar preţul de 
cost a fost redus cu 
1,85 la suta.

La aceste realizări*

şi-a adus contribuţia 
întregul colectiv al 
cooperativei, dar mai 
ales fruntaşii întrece
rii socialiste, dintre 
care amintim cîţiva: 
Theresia Kroner şi 
Günther Petri ( secţia 
textile), Petru Cor- 
faru şi Grete Her
bert (secţia croito
rie), Maria Muţiu şi 
Ana Ivan (confecţii)j 
Hans Hoinm şi 
Christian Roth (sec
ţia Umplăfid).

• • • •
©

Ä.S.A. SIBIU—BANATUL TIMI
ŞOARA 17—11 (9—5)

Duminică, în cadrul primei etape a 
'diviziei B de handbal, echipa mascu
lină A.S.A. Sibiu, pe linia ultimelor 
evoluţii din perioada de pregătire, a 
dispus, mai uşor decit arată scorul, 
de formaţia timişoreană Banatul. 
Desfăşurîndu-se la concurenţă cu 
partida do fotbal U.P.A.S.-Traclorul 
Braşov (divizia C) intîlnirea a fost 
urmărită de un număr mic de spec- 

' tatori. Să fi pierdut sibienii .gustul 
pentru handbal? N-am crede.

Am asistat Ia o dispută dîrză, pli
nă de dinamism, care doar la în
ceput (primele 10 mia.) a stat sub 
semnul echilibrului, pentru că trep
tat, cu toată opoziţia oaspeţilor, ju
cătorii militari s-au desprins în câş
tigători. Tineri, de o mare mobili
tate în teren şi posedînd o bună 
tehnică individuală — priză la ba
lon, rapiditate în pase, siguranţă in 
aplicarea schemelor tactice — ei se 
anunţă a fi adversari greu de învins 
pe orice teren. Cu o condiţiei ca lo
tul să fie completat cu noi jucători, 
întrucît este imposibil a rezista în 
campionat doar cu o singură rezervă 
(aşa cum s-a prezentat echipa dumi
nică). în situaţia actuală există pe
ricolul uzării fizice şi psihice, gene
ratoare de rezultate negative. De 
altfel, chiar la sfîrşitul acestui joo

Debut promiţător
băieţii de la A.S.A. erau vizibil mar
caţi din cauza efortului.

Formaţia Oaspete, deşi destul de o- 
mogenă, avînd în componenţă şi cîte- 
va elemente de certă valoare (Bog
dan, Gauk, Pflantzer) a greşit mult 
în atac.

Iată realizatorii golurilor! Balint 
(5), Popovici (4), Dragomirescu (4), 
írom (2), Grădlşteanu (1) şi KentZél 
(1) pentru A.S.A,! Bogdan (4), 
Pflantzer (2), Gauk (2), Gheorghe (1), 
Feneşân (1) şi Biolănescu (1) pentru 
Banatul.

N. I. BOBRA

CONSTRUCTORUL ORADEA— 
METALUL C. MICA 10—11 (1—8)

Echipa metălurgişiiior din Copşa 
Mică a debutat în această ediţie á 
campionatului diviziei secunde cu o 
preţioasă victorie obţinută în depla
sare, prin avansul luat, în prima re
priză, asupra proaspăt-promovatei 
Constructorul din Oradea. Metalur- 
giştii încep foarte bine jocul, atacă 
insistent şi eficace, arată siguranţă 
în apărare, ceea ce face ca rezulta
tul la pauză să le fie net favorabil. 
In cea de-a doua repriză oaspeţii nu 
mai insistă, iar gazdele, avînd şi 
sprijinul cuplului de arbitri (V. Că- 
păţină şi V. Weichselbaum) din Ti
mişoara, refac din handicap dar pînă

Ia urmă nu reuşesc egalarea. S-au 
remarcat de la oaspeţi Schibschid
(4), Müller (2), Dăian (2), Brantsch 
(2) şi Litschel (1), precum şi porta
rul Szász.

FR. CSISZÁR

SPARTA MEDIAŞ—C.S.M. SIBIU 
11_5 (4—2)

Dérby-ui judeţean a corespuns aş
teptărilor — forma medieşenceior, 
confirmată şi in „Cupa eliberării“ 
spUnîndU-şi cuvîntul în realizarea u- 
nui joc colectiv, a unor contraatacuri 
eficace.

Dacă sibiencele au fost depăşite la 
o diferenţă concludentă, aceasta se 
datoreşte scăderilor ce se manifestă 
In jocul colectiv, căci luate indivi
dual, echipierele prezintă calităţi 
certe.

De remarcat jooul foarte bun rea
lizat de jucătoarele Lorintz, Platner 
şi Jiga, la care se adaugă buna com
portare a portăresei IRINA IOAN, 
care a apărat 4 lovituri de la 7 m.

R. ZAMFIR

!.............................................................:
:I De azi la Sibiu
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î Campionatul naţional 
ide patinaj pe rotile
§ începînd de azi, timp de patru
■ zile, Sibiul va găzdui întrecerile
■ finale ale campionatului de patinaj 
• viteză pe rotile, ediţia a Il-a. Intre-
■ cerile se desfăşoară pe pista de bi- 
I turn, special amenajată in incinta

bazei Şcolii sportive (str. Indepen
denţei nr. 1-3), zilnic de la orele 8,30 
şi 1G. Această importantă competiţie 
se desfăşoară cu patine pe rotile, 
cu un rind şi cu două rinduri (tip 
căruţă), pe categorii: copii (pe 
vîrste), juniori (I şi II) şi seaiori, 
fete şi băieţi.

La această importantă întrecere 
finală participă cîştigătorii etapei 
judeţene (pe categorii), reunind la 
startul competiţiei sportivi de va
loare din judeţele Cluj, Braşov, 
Mureş, Timiş, Sibiu, municipiul 
Bucureşti etc.

Confruntările interna
ţionale de la marile fes
tivaluri ale ultimilor ani 
au evidenţiat pregnant 
adeziunea cinematogra
fiei italiene la filmul 
politic, la filmul cate nu 
numai că nu ocoleşte 
problemele vitale ale 
societăţii italiene con
temporane, ci le atacă 
deliberat, frontal, cu 
incisivitatea dată de 
conştiinţa necesităţii 
dezvăluirii adevărului, 
ca etapă obligatorie 
pentru realizarea unpr 
transformări sociale. în 
mai, anul acesta, la 
Cannes, filmele „Aface
rea Matei“ al lui Fran- 
cesCo Roşi şi „Clâsa 
muncitoare ajunge în 
rai", al Iui Elio Petri au 
lost încununate cu pre
miul pentru regie, reţi- 
nînd atenţia juriului ca 
fiind „de actualitate", 
sau atingînd probleme 
sociale grave. în iulie 
anul trecut, la Moscova, 
publicul a apreciat in 
mod deosebit „Mărturi
sirile unui comisar de 
poliţie făcute procuro
rului republicii", un film 
despre Mafia şi despre 
obscurele ei relaţii cu 
magistratura, căruia ju
riul i-a acordat „Meda
lia de aur".

„Mărturisirile unui co
misar de poliţie făcute 
procurorului - republicii" 
(regia Damiano Damiani) 
este de fapt,un film po
liţist a cărui noutate 
constă In înlocuirea 
senzaţionalului, atît de 
mult exersat pe ierna 
luptei contra , Mafiei, 
printr-o dezbatere pro
fundă, care vizează as
pectele esenţiale ale u- 
nor realităţi neînchipuit 
de dure. Ca şi in alte 
filme ale sale, şi aici

Damiano Damiani se o- 
preşte asupra Siciiiei, 
dramatismul situaţiilor 
evidenţiind imposibili
tatea aplicării legii in 
condiţiile existenţei ti
ne! împletiri a intere
selor Mafiei eu ale ce-

F I L M

cadavre, există o depli
nă incompatibilitate. $1 
firesc ar fi ca prima să 
triumfe, dar nu e aşa, 
pentru că de fiecare da
tă dnd a fost arestat, 
Lomunno a fost elibe
rat la intervenţia unor

„Mărturisirile 
unui comisar 

de poliţie făcute 
procurorului 
republicii“

» ' • • • • • • • • • • • • • • • • • a

lor mai înalte cercuri 
politice.

Conflictul se declan
şează intre comisarul 
Bonâvia şi grupul de 
afacerişti în frunte cu 
Lomunno, implicaţi in 
veroase acţiuni de Con
strucţii. între legea pe 
care o reprezintă Bo- 
navia şi „legea celui 
mai tare", care-şi pre
sară drumul cu zeci de

forte foarte suspuse.
Al doilea conflict, 

fals, izbucneşte Intre co
misar şi substitutul de 
procuror Traini, adept 
orb al unei legalităţi 
ineficace, dar convins 
în cele din urmă de 
viaţă că adevărul este 
de partea iui Bonavia. 
Acţiunea lui Bonâvia 
este oarecum o pledoa

rie pentru faptul că 
mijloacele legale nu 
mai sínt îndestulătoare 
pentru asanarea moravu
rilor unei societăţi cu
prinse de corupţie. Fil
mul ne propune situaţia 
paradoxală a poliţistului, 
a omului legii care de
vine ucigaş, singura lui 
posibilitate de a-î pe
depsi pe criminali. 
Exasperat de eşecurile 
permanente ale acţiuni
lor împotriva bandei lui 
Lomunno, Bonavia se 
substituie justiţiei şi-l 
împuşcă, pentru a fi a- 
poi ia rindul său ucis în 
închisoare, redus la tă
cere.

De o duritate extre
mă, ca şi peisajul fier
binte şi arid aî Siciiiei, 
dominat de ură, violenţă 
şl mizerie, filmul Iul 
Damiano Damiani nu 
are nimic în plus. Nici 
o împuşcătură nu e gra
tuită, nici asasinarea li
derului sindical, niéi a- 
runcarea în prăpastie a 
copilului martor nedo
rit al unei crime, nici 
înmormîntârea fetei in
tr-un bloc de beton «u 
sínt făcute pentru ama
torii de scene tari. Toa
te sínt momente ale u- 
nei demonstraţii neee* 
safe, iogiee, într-un 
film cu un ritm Uscat, 
un film pe căfe-1 bănu- 
ieşti că vrea să fie o 
copie a vieţii, dar care 
depăşeşte acest stadiu, 
apropiindu-se de marea 
artă, simplă, fără sofis
ticări şi fără pretenţii 
estetizante. Filmul s-a 
vtut o operă militantă 
şi e, a vrut să demaşte 
anume realităţi ale lu
mii capitaliste şi a fă
cut-o cu toată forţa.

N. I. POPA

C o re s p o n d e n ţă
ELENA ŞI IO AN COLDEA — No- 

crich. Cu circa o lună şi jumătate în 
urmă, biroul de sesizări şi reclamaţii 
ai Consiliului popular judeţean Sibiu 
ne comunica printr-o adresă de răs
puns că secţiei din Nocrich a între
prinderii de industrializare a lapte
lui Sibiu i s-a pus la dispoziţie un 
alt local, că prin restrîngerea acti
vităţii, una din camere v-a fost ce
dată. De asemenea, Conducerea în
treprinderii de industrializare a lap
telui ne-a Comunicat, cu cîteva zile 
in urmă, că a Încetat activitatea de 
colectare şi prelucrare a laptelui in 
imobilul proprietatea dvs, şi că vi 
l-a pus la dispoziţie, folosindu-se 
doar de o încăpere de la sediul coo
perativei agricole din localitate. Deci, 
vi s-a satisfăcut doleanţa, aşa cum, 
de altfel, prevăd normele legale.

IOAN STANULEŢ — Săsăuşi. In
tr-adevăr, după cum ne răspunde în
treprinderea de industrializare a lap
telui Sibiu, la finele trimestrului II 
a.c., au fost unele neajunsuri in dis
tribuirea tărîţei de grîtf cuvenită 
producătorilor pentru laptele livrat 
pe bază de contract. Acestea s-au 
datorat şi faptului că cooperativa de 
consum Birghiş, oare aprovizionează 
cu acest furaj satul Săsăuşi, a efeat 
unele greutăţi unităţii de industria
lizare á laptelui prin refuzarea unor

loturi sosite, cit şi prin aceea că nu 
se interesează in suficientă măsură 
de aprovizionarea subunităţilor cu 
tăriţe. încă în prima jumătate a lunii 
august a.c., ia Săsăuşi a Sosit can
titatea de 6,5 tona tăriţe, din Care 
credem că vi s-a livrat şi dvs. can
titatea ce vi se cuvenea.

IOAN SALIŞTEANU -  Sălişte, nr. 
289. Din verificările întreprinse de 
biroul de sesizări şi reclamaţii al 
Consiliului popular judeţean Sibiu 
rezultă dă nu esté vorba de un drum 
de circulaţie, ci de un fost canal ds 
aducţiune a apei. Comitetul executiv 
al Consiliului popular al comunei 
Sălişte a hcrtăfit închiderea acestui 
teren şi atribuirea, Iui spre folosinţă 
gospodăriilor învecinate, cu obliga
ţia ca acestea să facă umpluturi şi 
amenajări, lucrări ce s-au executat. 
Afirmaţia dvs. cum că vi „s-ar fi 
fnchls ieşirea «fin gospodărie nu este 
întemeiată, întructt există acces 
direct in str. principală, printr-o Stră
duţă de circa 20 metri lungime". In 
ce priveşte faptul că nu vi s-a răs
puns In termen la scrisoare, in fina
lul adresei de răspuns se specifică: 
„S-a atras atenţia primarului asupra 
obligaţiei de a răspunde petiţionari
lor In termenele stabilite“. Întrucît 
nerezolvarea in termen a cererilor 
şi scrisorilor oamenilor muncii, ne-

răspunderea la cererile acestora, con
stituie grave abateri de la normele 
prevăzute de Decretul nr, 534/1966, 
considerăm că, in acest caz, trebuiau 
aplicate sancţiuni celor vinovaţi.

SEBASTIAN MAN — Valea Viitor, 
nr. 427. La serviciul oftalmologie din 
policlinica Copşa Mică — după cum 
arată printr-o adresă Direcţia jude
ţeană sanitară — aţi fost trâtât eörect 
şi vindecat de conjunctivită a- 
cută purulentă. Sora V-a aplicat deci 
corect tratamentul. Ea se face însă 
vinovată de făptui că s-a lăsat an
trenată în discuţii neprincipiale ca 
dvs. — atunci dnd n-aţi regpectat 
ordinea de intrare în cabinet — mo
tiv pentru care a fost Sancţionată.

(G. S.)
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i Prese/ecţie 
pentru 

„Steaua fără 
nume ”

Populara emisiune TV,, „Steaua 
fără nume“ este prezentă t» Sibiu 
simbătă şi duminică (8 şl 10 sep
tembrie), cu prilejul concursului 
de preselecţie pe eâre-1 organizes* 
ză ]a muzică populară şi la muzică 
uşoară. Concursul are loe la ora 
10, la sediul Şcolii populare de 
artă, din str. Alexandru Odobeşeu 
nr. 2.

S porirea  spaţiului şco lar '
ln prezent, ia 

Şcoala generală nr. 2 
din Mediaş se lu
crează intens la con
strucţia a încă patru 
săli de clasă şi a u- 
nei săli de gimnas
tică, spatii cu care 
se va mări în acest

an capacitatea şcolii, 
De menţionat că ta e- 
fectuarea unor munci 
necalificate partici
pă voluntar o serie 
de tineri utecişti. Un 
deosebit interes pen
tru încheierea lucră
rilor de sporire a

spaţiului şcolar, li 
depune Ilarie Ne
grea, directorul şco
lii, precum şi majo
ritatea cadrelor di
dactice din şcoala
respectivă.

Z. RÎŞNOVEANU

Campionatul judeţean de fotbal
H ezu ltiite le  e ta p e i a  l l l - a

După disputatea etapei a lll-a, 
singura echipă neînvinsă este forma
ţia sibiană Metalurgica, Cate se do
vedeşte a fi bine pregătită pentru a- 
cest campionat.

Metalurgica Sibiu — C.F.R. Sibiu
@_2 (4—1). Derby-ul etapei a reve
nit pe merit metalurgiştilor, care au 
prezentat o echipă mai omogenă şl 
mai bine pregătită fizic. Victoria a 
adus echipei metaiurgiştilor loCUi 
prim in clasament. Linia de atac a 
arătat o deosebită poftă de joc, în
scriind de şase ori prin Dulcea (min. 
5 şi 44), Ciobanu (min. 32 şi 43), 
Drăgoi (mih. 51) şi Nedelcu I (min. 
59, din 11 metri). Pentru învinşi a 
marcat Creţu (min. 10) şi Petru I 
(min. 74, din 11 metri).

Automecaaica Mediaş — IM1X Ag
nita 4_1 (2—1). Net superiori, méta-
lurgiştii din Mediaş au dominat mai 
mult şi au cîştigat la scor, prin punc
tele marcate de Nodea (3) şi Vişov- 
schi (din 11 metri), respectiv. Frmcu. 
Bun arbitrajul lui Ştefan Bâltador 
(Sibiu).

Unirea Ocna Sibiului — Construc
ţii Sibiu 2—1 (0—1). La capătul unui 
meci disputat, victoria a revenit pe 
merit localnicilor, pentru care a in
teri* CSldămu (mirt. 59 şi 64). Pen

tru Învinşi a marcat Tudor (min. 26). 
Arbitrul petru Baban (Sibiu), care a 
condus bine, o eliminat din joc pen
tru lovire reciprocă pe CSldăraru 
(Ocna) şi Sucegan (Sibiu).

Şantierul Sibiu — Sparta Mediaş
ţ—o (0—0). Noua promovată, echipa 
gazdă, a reuşit primul său succes din 
campionat. A marcat Rotaru. (min. 
77). A condus bine V. RăduţiU (Me
diaş),

Record Mediaş — Metalul I.O.S. 
3—1 (3—0). Mai periculoşi in atac, 
fotbaliştii de la Record au fructificat 
trei ocazii bune prin Zambo (min. 1), 
Birsan (mim 9) şi Bici (mim 16). 
Oaspeţii au evoluat slab, reuşind să 
înscrie o singură dată prin Roca 
(rnin. 76). A arbitrat bine I. BătboSu 
(Sibiu).

Unirea Tălmaciu — Carpaţi Mîrşa 
l__l (0—1). Cu gîndul la locul prim, 
oaspeţii au obţtgut un punct preţios 
in deplasare. Gazdele au avut o e- 
volutle mai bună în repriza secun
dă. Golurile au fost înscrise de Milea 
(min. 71) peniru gazde şi, respectiv, 
Barbu (min. 39). De remarcat arbi
trajul foarte bun prestat de Costache 
Muha (Sibiu).

T. GHEORGHE

6 SEPTEM BRIE
•  Se împlinesc 155 de ani de la naş

terea lui Mihail Kogălniccanu, om 
politic, gînditor progresist şl revo
luţionar, istoric, scriitor şi orator 
(m. 1891).

•  La 6 septembrie 1903 s-a născut 
poetul Marcel Breslaşu (m. 1966).

•  1941 — A apărut platforma-pro- 
gram a P.C.R. care chema masele 
populare la luptă împotriva dicta
turii antonesciene şi a războiului 
antisovietic.

TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea se menţine călduroasă 
ziua şi răcoroasă noaptea, Vîntul va 
sufla slab pînă la potrivit din sec
torul estic şi sud-estic. Temperaturile 
minime vor fi cuprinse intre 5 şi 9

grade, iar cele maxime vor oscila 
intre 18 şi 22 grade. Dimineaţa, izo
lat, ceată.

CINEMA
SIBIU: PACEAi Mărturisirile unul 

comisar de poliţie făcute procurorului 
republicii (orele 9,00; 11,30; 14.00; 15,30| 
19,00; 21,00); ARTA: Lupul negru (ore
le 10,00; 12,00; 14,30; 10,30; 18,30; 20,30)1 
TINERETULUIi Locotenentul Bullitt

(orele 10,00’ 12.00: 14,30: 10.30;. 18,30|
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Mărturisi
rile unui comisar de poliţie făcute 
procurorului republicii (orele 9,00j 
11,15) 14,00) 16,30: 19,00; 21,15); TINE
RETULUI) Tată cu de-a sila (orele 
10,00) 16,30, 18,30 şi 20,30).

CISNADIE: POPULAR: Fuga, serii
le I şi fi (orele 10.30: 16,00 şi 19,00).

AGNITA! 8 MAI: Cum am declan
şat al II-lea război mondial, seriile I 
şl fi (orele 10,00; 16,00 şi 19,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE«
Trenul (orele 18,00 şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Meri
dianul zero (orele 17,00 şi 19,00).

OCNA SIBIULUI- în ajun (Orele 
18,00 şl 20.00).

BAZNA BAI: Moartea filatelistului 
(orele 17,00 şi 19,00).

A POL DU DE SUS: 23 AUGUST: 
Osceola (orele 18,00 şi 20,00).

TELEVIZIUNE
9,00 Deschiderea emisiunii. Telex. 

9,09 Valenţe noi, reportaj TV. (re
luare). 9,25 Ó viaţă pentru o ideé» 
Edison (11) — reluare. 10,00 Cur» 
de limba rusă. — Lecţia • 14-a. 
10,30 Telecinemateea pentru capii 
şi tineret: Prinţesa tristă (reluare), 
12,00 Jocurile Olimpice de vară — 
1972. Rezumatul filmat al zilei in 
terioare. 13,00 Telejurnal. 17,30 Des
chiderea emisiunii d« düpä-anüaiä, 
Melodii populare. 17,45 Timp şl 
anotimp în agricultură. 18,15 Jocu
rile Olimpice de vară — 1972.
Atletism. 19.10 Tragerea Pronoex- 
pres. 19.20 1 001 de seri. Öolek ţi 
Lőlek. 19,30 Telejurnal. — Marca 
întrecere socialistă la zi. 20.09 Â- 
vanpremieră. 20.10 Teleobiectiv, 
Secvenţe din marea întrecere. Con
trolul obştesc în acţiune (IV). în
chiderea ediţiei ’72 a Xtrgului de 
mostre de bunuri de consum. 20,30 
Telecinemateea: Prinţesa. O pro
ducţie a studiourilor suedeze. 22.00 
Panoramic ştiinţific. Contribuţii 
ale ştiinţei româneşti: „Efectul 
Basgan“. 22,15 Interpretul «ăpiă- 
mlniii Ruxandra Ghiată, 22.30 2* 
de ore. 23.00 Jocurile Olimpice de 
vară — 1972.
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Perspectivă largă 
drumului spre mai bine

Incontestabil, Întreprinderea de 
piele ţi maroehinărie „13 Decem
brie* din Sibiu a obţinut succese 
de prestigiu in întrecerea socialistă 
pentru realizarea cincinalului îna
inte de termen. La data de 9 au
gust curent s-a realizat indicatorul 
pe 8 luni la valoarea producţiei 
marfă; la data de 20 august, la va
loarea producţiei globale.

A crescut productivitatea muncii. 
PaţS de aceeaşi perioadă a anului 
trecut, s-a realizat un spor de 10 
ia sută, obţinîndu-se pînă în pre
zent Í 879 lei pe salariat şi creîn- 
du-se toate premisele ca pînă la fi
nele anului să se depăşească 2 000 
iei.

S-au Încheiat contractările la ex
port pentru anul 1973, fapt ce per
mite ca toată activitatea de creaţie 
să se îndrepte spre realizarea de 
»Odele pentru anul 1974.

Aceste rezultate meritorii conduc 
!a concluzia că organizaţia de partid 
de aici îşi exercită cu succes rolul 
de conducător politic, ştie să mo
bilizeze toate forţele la lupta pen
tru mai bine in toate compartimen
tele de activitate. Această conclu
zie se desprinde şi din modul cum 
eu fost puse şi dezbătute problemele 
la recenta plenară de comitet cu 
activul, in care s-au analizat sarci
nile ce se desprind din documen
tele elaborate de Conferinţa Naţio
nală a P.C.R.

Departe ca succesele obţinute să 
ducă la automulţumire, materialul 
prezentat şi discuţiile purtate şi-au 
piopus drept Obiectiv să pună in 
evidenţă imensele rezerve materiale 
ţi umane de care dispune întreprin
derea. Pe această linie s-a atras a- 
tentia că la maroehinărie mai sínt 
linii tehnologice cu locuri de mun
că libere, că mai există rezerve în 
utilizarea fondului de timp, a ma
liţiilor şi utilajelor.

In cadrul plenarei s-au făcut re
feriri concrete la unele neajunsuri 
existente în aprovizionarea tehnico- 
materială, în organizarea transpor
turilor. Tov. Ilie Conţiu, ajutor de 
maistru la tăbăcărie, a criticat fap
tul că în curtea secţiei se află de
pozitate Mandala materiale ca sti
clă, tananti şi alte produse. Tov. 
Valerian Buioă, maistru la secţia în
călţăminte, a atras atenţia asupra fe
lului defectuos cum sínt gospodă
rite Calapoadele. „Stau afară sub 
cerul liber şi din acest motiv se 
umezesc şi crajiă, devenind inutili- 
zebiîe • U i - -- , .-„f

Faţă de criticile aduse, de dorinţa 
unanimă a celor prezenţi la adu

nare de a face noi paşi Înainte pe 
drumul spre mai bine, era de aş
teptat ca factorii responsabili de 
neajunsurile semnalate să ia atitu
dine autocritică, să precizeze mă
surile ce le vor lua pentru ca si
tuaţia să se schimbe radical şi în 
cel mai scurt timp.

A doua zi după plenară, pentru 
elucidarea stărilor semnalate, s-a

Însem nări pe baza  
unor probleme ridicate 
la plenara comitetului 
de partid cu activul 

de ia
fabrica „13 Decembrie“

stat de vorbă cu tovarăşul Octavian 
Tudor, director adjunct cu proble
me de aprovizionare, desfacere şi 
transport „Lucrurile nu stau tocmai 
aşa. Oamenii au tendinţa să Înflo
rească, să ridice probleme ca să 
fie ridicate*. Fată de această afir
maţie am fost obligaţi să verificăm 
lucrurile pe concret, la faţa locului. 
Ce concluzie s-a desprins. Proble
mele ridicate în cadrul plenarei au 
fost axate pe adevăr şi numai pe 
adevăr. In curtea secţiei tăbăcărie 
se află depozitată sticlă în canti
tate de ordinul tonelor. O parte din 
ea are ambalajul desfăcut, oricine 
puţind să ia cit vrea, iar altă parte 
e spartă. Tot în această curte se 
mai află sute de saci cu tananti 
depozitaţi fără nici o noimă, o parte 
din ei sparţi, cu conţinutul compro
mis. Se mai află zeci de butoaie 
cu Romatan, o parte sparte, cu con
ţinutul vărsat. Magazia secţiei, cu 
o capacitate de ordinul vagoanelor, 
stă goală din pricina unui mic ne
ajuns. Nu s-a găsit cine să facă o 
platformă, pe care, cu ajutorul u- 
mii troliu manual, să se poată scoa
te produsele ce se depozitează.
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Nici in sectorul transport lucru
rile nu stau mal bine. La 17 august, 
serviciul aprovizionare, prin notă, 
cere serviciului transport o maşină 
pentru a aduce 2 tone hîrtle para
finată de la Sebeş. De la acea dată, 
comanda s-a repetat zilnic şi nici 
la ora actuală nu e onorată. La 12 
iulie s-a cerut, prin notă de co
mandă, o maşină pentru Bod, nece
sară transportului de melasă pen
tru tăbăcărie. Comanda a fost ono
rată abia la 20 august, respectiv 
după aproape 40 de zile. Ne oprim 
cu exemplele aici.

Aşa stînd lucrurile, afirmaţia tov. 
director adjunct Octavian Tudor 
„din pricina transportului nu a su
ferit producţia* stîrneşte mirare.

Pus în fata faptelor, tov. Tudor 
a declarat: „Just. Aceste probleme 
trebuiau cuprinse in planul de mă
suri. Dar nici acum nu e prea tîr- 
ziu*.

Da, nu e prea tirziu, tovarăşe Tu
dor! Nu e prea tirziu niciodată să 
se ia măsuri pentru îndreptarea u- 
nor stări de lucruri. Comuniştii nu 
ridică probleme pentru a se afla in 
vorbă, ci pentru că vor ca lucru
rile să meargă bine. Ei suferă a- 
tunci clnd văd compartimente în 
care se mai manifestă neajunsuri. 
Ei au inteles şi înţeleg chemarea 
Conferinţei Nationale de a se afla 
mereu in primele rînduri, de a-şi 
aduce Întreg aportul la buna des
făşurare a activităţii în toate com
partimentele.

Aceste Învăţăminte s-au desprins 
concludent din lucrările plenarei cu 
activul, ţinută la întreprinderea „13 
Decembrie*. Ele constituie garanţia 
că angajamentul suplimentat la 
producţia marfă va fi îndeplinit şi 
depăşit.

în cadrul plenarei cu activul, 
printre altele, s-a hotărlt ca anga
jamentul de a da peste plan o pro
ducţie marfă in valoare de 
12 000 000 lei să fie suplimentat, în 
cinstea celei de a 2.5-a aniversări 
a republicii, la 15 000 000,

Şi s-a mai desprins o concluzie. 
Atmosfera creată de organizaţia de 
partid ca fiecare salariat să ia ati
tudine fermă împotriva neajunsuri 
lor ce mai persistă deschide larg 
perspectiva drumului spre mai bine. 
Aşa că trebuie stimulată în conti
nuare. Ea va conduce fără doar şi 
poate la succese de şi mai mare 
prestigiu. Le aşteptăm şi le vom 
consemna oricînd cu plăcere.

I. FLESCHIN
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Pregătirea viitoarei recolte de cereale 
păioase presupune o tehnologie specifică

In contextul luptelor purtate de-a 
lungul secolelor do către poporul 
român, un moment de mare Însem
nătate, care marchează începutul 
istoriei moderne a României, îl 
constituie revoluţia burghezo-de- 
mocratică de ia 1848. Acest moment 
crucial în istoria poporului nostru 
este strins legat de dezvoltarea 
societăţii româneşti pe drumul ca
pitalismului ţi n-a fost importat, 
cum căutau să arate pe atunci 
boierii reacţionari. Masele Însele 
au Impus includerea revendicărilor, 
proprii în programele revoluţionare.

In preajma anului 1848 se creea
ză, atit în Transilvania cit ţi in 
Moldova şi Ţara Românească o si
tuaţie revoluţionară. Poporul ro
mân din Transilvania suferea asu
prirea naţională a nemeşimii ma
ghiare; suzeranitatea Porţii otoma
ne şi Încă şi mal mult, „protecţia 
ţaristă* stlnjeneau dezvoltarea 
Ţării Româneşti şi Moldovei — în 
fapt, insă dezvoltarea naţiunii ro
mâne. Toate acestea au făcut ca 
luptele sociale, antifeudale, să se 
Împletească strins cu mişcarea da 
eliberare naţională.

Avram lancu — de Ia moartea 
căruia se împlinesc in luna sep
tembrie 100 de ani — se distinge 
odată cu începutul mişcării revo
luţionare din primăvara anului 1848 
ca un înflăcărat luptător pentru 
dreptate şi libertate. El este acela 
care semnează la Tirgu Mureş pro
gramul generaţiei tinere, care pre
vedea dărimarea Instituţiilor feu
dale ţi lupta pentru drepturile na
ţiunii. El este acela care, mai cu- 
rînd dedt oricare din contempora
nii săi. îşi apleacă ochii spre cea 
mai obidită şi exploatată parte a 
poporului, spre moţii din Munţii 
Apuseni sleiţi de exploatarea ne
miloasă a stăplnirii feudalo-habs- 
burgice. Ap&rîndu-le drepturile şi 
înţelegînd prea bine condiţiile aus
tere, In care se zbâtea această 
populaţie săracă, lancu devine tri
bun ai poporului, inspirîndu-i în
credere in dreptatea cauzei şi lup- 
tlnd cu sabia pentru a-i asigura

izbînda. De aceea moţii il urmează
fără şovăire.

Avram lancu este aceia care a 
ripostat plin de mindrie — etnd a
aflat votarea legii urbaniale, care 
ameninţa moţii cu o nouă jefuire 
a pămînturilori „Nu cu argumente 
filozofice şi umanitare se pot con
vinge tiranii, ci doar cu lancea 
lui Horia*.

In luna aprilie 1848, in regiunea

ghiul organizată de el, numită 
„auraria gemina“, evocînd prin a- 
ceastă denumire tradiţia română a 
regiunii aurifere din Munţii Apu
seni. De altfel, Munţii Apuseni se 
transformă intr-o cetate puternică, 
apărată de jur-imprejur de braţele 
luptătorilor conduşi de lancu, con
stituind centrul cel mai important 
al rezistenţei poporului român, 
„Centrul unui veritabil război na

AVRAM IANCU- 
tribun al poporului

Munţilor Apuseni (Zlatna, Cîmpenl, 
Abrud-sat) au avut loc mai multe 
adunări populare, 1a care au luat 
parte, în afară de intelectualii sa
telor, şl ţărani, mineri români care 
se afirmă tot mai mult ca o pre
zenţă activă în marile evenimente 
ale anului 1848 din Munţii Apuseni.

Intre 3~5 (15—17) mai 1848 are 
loc la Blaj, pe Cîmpia Libertăţii, 
marea adunare naţională a români, 
lor din Transilvania. La chemarea 
conducătorilor revoluţionari au 
răspuns masele largi populare din 
toate părţile Transilvaniei: din 
Cîmple, de pe Someş, Mureş şi 
Tîrnave, din părţile Sibiului, Bra
şovului şi Nâsăudului, din Hune
doara şi Făgăraş. Numai din re
giunea Munţilor Apuseni au venit 
zeci de mii de ţărani şl mineri, în 
fruntea cărora se găsea marele 
tribun al poporului, Avram lancu, 
care devine comandantul unei le-

ţional" — cum l-a caracterizat H. 
Marx.

La adunarea de Ia Blaj, cei 
40 000 de participanţi au făcut un 
aspru rechizitoriu putredului re
gim feudal. El a întărit conştiinţa 
naţională a românilor, ridiclnd 
combativitatea maselor. Dinamica 
acţiunilor maselor a scos în evi
denţă cu deosebită pregnanţă creş
terea gradului de maturizare poli
tică, hatărîrea în luptă, dirzenia 
pentru a-şi impune drepturile.

In programú) revoluţiei pe care 
l-a adoptat Adunarea naţională 
de la Blaj — prin cele 16 puncte 
— a înscris importante reforme 
burghezo-democratice, ca desfiinţa
rea imediată a iobăgiei şi a tuturor 
sarcinilor feudale, fără despăgu
bire, libertate industrială şi comer
cială, egalitate în drepturi a ro
mânilor cu naţionalităţile conlocui
toare din Transilvania şi repre

zentarea proporţională cu numărul 
lor în dietă, in administraţie, in 
armată. Tot aici s-a cerut desfiin
ţarea cenzurii, laartnarea poporului
sau gardă naţională, şcoli elemen
tare şi secundare româneşti, o uni
versitate ou limbă de predare ro
mână, iar tdeea unirii cu Ţara 
Românească şi Moldova era vie in 
conştiinţa maselor din Transil
vania.

Atitudinea politică a lui Avram 
lancu este consecventă de la În
ceput plnă in clipa cînd suferă a- 
cea depresiune psihică. El este ne
înduplecat in a pretinde libertate 
socială şi naţională pentru românii 
din Transilvania ţ el face parte din 
mănunchiul de conducători care 
caută înţelegere cu naţiunea ma
ghiară! ol este acela care îşi dă 
seama de cauza neînţelegerilor şi 
ştie să facă distincţie între poporul 
maghiar şi intre rămăşiţele feuda
lilor, care căutau din răsputeri 
să-şi apere privilegiile. împotriva 
acestor rămăşiţe feudale preconi
zează Avram lancu, încă de la îa- 
ceput, revolutionären maselor 
populare.

Ajuns comandant de oaste în 
Munţii Apuseni la virată de 24 de 
ani, el poartă cu sfinţenie steagul 
revoluţiei, stînd în faţa duşmanu
lui: „neclintit ca granit'" munţilor 
săi“ — cum se exprimă Băîcescu. 
De aceea, figura eroului transilvă
nean de la 1848 este trecută în le
gendă de poporul nostru, iar unele 
personalităţi de peste hotare il 
consideră „sufletul mişcării româ
neşti“.

Avram îancu reprezintă condu
cătorul cel mai de seamă al revo
luţiei transilvănene — care s-a 
identificat cu poporul ale cărui 
interese le-a slujit şi le-a apărat 
cu devotament. El este un remar
cabil erou al poporului, ale cărui 
calităţi l-au făcut să strălucească 
peste veacuri ca un izvor luminos 
de mindrie naţională şi dragoste 
de patrie.

Prof. VASILE RADU

VEŞTI DIN MEDIAŞ

Noi obiective sociale
Pe lingă edificiile social-cultural« 

date in folosinţă în ultimul timp, se 
află în fază de finisare o nouă şl 
modernă autogară.

Amplasată in strada Unirii, lingă 
Gara C.F.R., noua autogară cuprinde 
o sală de aşteptare, casierii, birouri şt 
peroane de parcare pentru autobuze, 
pe trasee. Autogara it.Ţ.A. va fi dată 
în folosinţă pînă la finele acestei 
luni.

Anul acesta, T.A.P.H. Mediaş a des
chis o serie de localuri, In special in 
locuri de agrement pentru cetăţenii 
municipiului sau pentru cel ce-1 vizi
tează. Astfel, pe lingă „Hanul căprioa

rei* şi restaurantul „Eleşteu", recent 
a intrat în funcţiune şl bufetul de pe 
hula Baznei.

Mult discutata problemă cu baia 
populară din Mediaş, în fine, s-a re
zolvat. Noua baie publică, dată de 
curind în folosinţă după refacere, dis
pune de instalaţii moderne de încăl
zire a apei, de aburi, avînd 6 cabine 
cu văni, 2 cabine pentru băl cu sare 
de Bazna, încăperi pentru abur uscat, 
6 duşuri şl bazin de inot, precum şi 
locuri de sudaţii cu paturi metalice. 
Baia populară este încadrată cu per
sonal specializat.

IOSIF GRITO
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Rezultatele obţinute la cultura griu
lui in anul 1971/1972 n-au satisfăcut 
Speranţele producătorilor. Alai slabe 
decit in anii precedenţi au fost re- 
síujtatéle la griul cultivat după legu
minoasele furajere şi mai ales după 
cereale păioase, chiar dacă griul a 
urmat după ele în primul an.

Care sínt cauzele unor asemenea 
insuccese?

Din observaţiile făcute ani la rînd 
şi din încercările experimentale mai 
mtijt sau mai puţin reuşite de a rezol
va posibilitatea cultivării griului după 
griu a rezultat că principalele cauze 

producţiilor slabe nu sínt de natura 
fertilităţii solului, aeraţia, dinamica 
apei, combaterea buruienilor etc., ci 
ele sínt de natură fitosanitară. Ea 
culturile de griu după cereale sau 
plante furajere se constată o foarte 
masivă şi puternică infestare cu in
secte cum sínt viermii sîrmă, coropiş- 
niţele, greierii, muştele şi alte insecte 
specifice cerealelor. De asemeni sint 
foarte frecvente bolile cerealelor — 
putrezirea brună (ophiobolus), cercos- 
poriozâ, fuzarioza şi alte boli asemă
nătoare.

In general, toamna culturile par a 
fl reuşite, cu densitate bună, bine în
frăţite şi Viguroase, dar în primăva
ră, O dată cu vegetaţia intensă, se 
constată o rărire exagerată, înCepind 
cu luna aprilie şi mâi, densitatea ră- 
mînind deseori la jumătate din cea 
normală, iar golurile fiind invadate 
de buruieni specifice culturilor de 
cereale: răpită, turiţă, pălămidă, iar
bă puturoasă şi altele.

Care este remediul unor asemenea 
situaţii?

Dacă totuşi sintern nevoiţi să se
mănăm griul după astfel de culturi — 
condiţiile tehnico-organizatorice ne 
impun adesea acest lucru — este ab
solut hécesar să luptăm cu toate mij
loacele de care dispune tehnologia 
modernă pentru reducerea la mini
mum a transmisiei bolilor şi insecte
lor.

Se cunoaşte cu certitudine că ma
joritatea bolilor se transmit prin res
turile vegetale râmase pe cîmp, cum 
sínt: paiele, pleava, miriştea şi rădă
cinile. Distrugerea lor prin ardere 
sau descompunere slnt cele două căi 
posibile. In condiţiile in care miriş
tea poate fi arsă, aceasta va duce la 
o dezinfectare şi dezinsectizare din 
cele mai bune. Dacă arderea nu este 
posibilă, este necesară o curăţire pe 
cit posibil mai bună a miriştei prin 
greblarea paielor şi resturilor de mi
rişte. In această ultimă situaţie, cînd 
totuşi rămîn o parte din resturi, pen
tru intensificarea descompunerii lor 
éstí necesar ca înainte de încorpora
rea lor în sol să se aplice o doză de 
6Ö-M30 kg azot la ha. Această canti
tate de azot ajută la dezvoltarea flo
rei microbiene, care mineralizează 
mása organică intr-un interval de 
timp mai scurt, constituind pentru în
ceput o bază alimentară pentru bac
terii-

Pentru o cit mai bună distribuire 
!« masa solului se recomandă ca mi
riştea să fie dispersată Jn prealabil 
printr-o dtscuire, urmată apoi de o 
arătură. Arătura trebuie să fie de ca
litatea cea mai bună şi brazda tre
buie „Închisă“ imediat, pentru a crea 
condiţii din cele mai favorabile acti
vităţii microorganismelor. Cu alte cu
vinte, terenul trebuie nivelat cit mai 
bine după efectuarea arăturii.

Niciodată arăturile la pregătirea te-

ln atenfia
inginerilor agronomi

renului pentru griu după cereale sau 
leguminoase furajere nu vor rămine 
!n brazdă crudă. Ele trebuie nivelate 
prin grăpare sau discuire pentru o 
dospire cit mai rapidă şi mai activă.

Se recomandă şi trebuie efectuate 
tn mod obligatoriu două arături, care 
în fapt urmăresc acelaşi scop şi anu
me: o distribuire cît mai uniformă a 
masei organice în profilul solului, ma
să ce urmează a fi descompusă. Pe 
cit posibil, adîneimea arăturilor va fi 
diferită şi, dacă terenul permite, a- 
răturiie se vor executa perpendicular 
una pe alta.

Este necesar să luptăm cu toată in
sistenţa împotriva samulastrei, care 
serveşte drept gazdă pentru majori
tatea dăunătorilor amintiţi şi îndeo
sebi a muştelor cerealelor, care depun 
ouăle din toamnă. Această luptă se 
duce prin discuiri sau cultivaţie, re
petate îndată după apariţia oricărei 
vegetaţii spontane,

Ó măsură absolut necesară este tra
tamentul cu insecticide, aplicat de 
preferinţă la pregătirea patului pentru 
semănat. Tratamentele se Impun a fi 
aplicate mai ales in cooperativele a- 
gricole din Ocna Sibiului, Slimnic, 
Armeni, Miercurea Sibiului şi altele, 
precum şi in fermele întreprinderii 
agricole de stat Apoldu de Sus, unde 
specialiştii au constatat atac de mus
ca cerealelor şi gindac ghebos.

Aplicarea îngrăşămintelor, atit fos- 
fatice cît şi azotoase. se recomandă 
a fi făcută odată cu pregătirea tere
nului pentru semănat sub disc, cul
tivate sâu arătură superficială, dacă 
aceasta a fost executată înainte de 
semănat.

Un factor deosebit de important 
care contribuie la reuşita griului du
pă culturile timpurii — cereale sau 
leguminoase furajere — este epoca de 
semănat. In general se face greşeala 
de a se însămînţa prea timpuriu griul 
după astfel de culturi, transformed 
In acest fel semănăturile in culturi 
„capcană", unde, datorită răsăritului 
timpuriu, se adună un mare număr 
d* insecte cu eieluri biologice de

toamnă timpurie şi care depun ouăle 
In această perioadă. Acest fâpt se 
poate verifica pe samulastra existen
tă in ogoarele de toamnă Ia finele 
lunii august şi în prima jumătate a 
lunii septembrie, cînd zborul muşte
lor este foarte abundent şi în plante 
pot fi găsite numeroase larve în di
ferite stadii. Din acest considerent 
însăminţarea griului după astfel de 
culturi se va face numai începînd cu 
epoca optimă şi mai bine cu cea de-a 
doua jumătate a epocii optime şi in 
nici un caz înainte de aceasta.

Un alt factor care trebuie luat in 
considerare este soiul de griu folosit. 
Toate soiurile evoluate — Bezostaia, 
Aurora, Kaukaz, Bovrin — sínt mult 
mai sensibile la însămintările timpu
rii, în general după cereale păioase, 
datorită unei mai slabe tolerante la 
fuzarioză.

Considerăm că respectarea unor a- 
semenea măsuri tehnologice va veni 
in sprijinul obţinerii unor producţii 
mai bune, chiar şi In cazul culti
vării griului după griu, alte cereale 
păioase sau leguminoase furajere.

Dr. ing. AT. CIORLAUŞ
director adj. ştiinţific la Sta
ţiunea experimentală zootehni

că Tg. Mureş.

Uece se tărăgănează!1
(l’rmaie din oaq. M

nu încheiem aceste activităţi nu 
putem începe recoltatul cartofilor de 
toamnă.

— Şi cînd consideraţi că veţi În
cheia aceste activităţi?

— Peste citeva zile. Cred că pe 
joi vom intra Ia cartofi.

Cu alte cuvinte, ceva precis nu se 
ştie. Nu se ştie pentru că factorii de 
răspundere, ignorînd indicaţiile Direc
ţiei generale judeţene a agriculturii, 
încă nu şi-au pus problema^ recoltării 
cartofilor de toamnă. Numai aşa se 
explică faptul că mulţi ţărani coope
ratori se aflau în sat, Acest lucru 
denotă de altfel o slabă preocupare 
a conducerii cooperativei, atit în 
direcţia organizării activităţii, cît şi 
a folosirii eficiente a forţelor exis
tente. Nu spune nimeni că recoltatul 
furajelor este o acţiune care poate 
fi amînată, mai ales in situaţia în 
care necesarul de nutreţuri nu este 
asigurat. Dar nici nu se poate aş
tepta pînă cînd ultimul cooperator 
va termina de cosit iarba sau de 
cules prunele. Specialistul unităţii 
ne dezvăluie că 10—15 la sută din

recolta de cartofi este deja compro
misă din cauza fenomenului de pu
trezire. Cum se explică in acest caz 
tergiversarea nejustificată a declan
şării acţiunii de recoltare?

Ţăranii cooperatori din Porumbacu 
de Jos au de strins recolta de car
tofi de pe 85 ha. întreaga suprafaţă 
urmează să fie insăminţată cu griu 
de toamnă, iată un motiv în plus să 
se lucreze cu toate forţele la recol
tat. Dar şi aici oamenii sínt „prinşi“ 
cu alte activităţi. Unii se aflau la 
recoltatul finetelor, alţii pe la casele 
lor, pentru că, după cum ne-a in
format inginerul şef al cooperativei 
agricole, tovarăşul Haralambie Cociu, 
adunarea generală a hotărît să în
ceapă recoltatul cartofilor de toamnă 
numai în 11 septembrie (!?). Cum 
s-a putut stabili o asemenea măsură, 
n-am înţeles. Oare perioada optimă 
de recoltare o hotărăşte adunarea 
generală, cu mult timp înainte, sau 
specialistul unităţii în raport de con
diţiile existente? Nemaivorbind de 
faptul că însuşi inginerul Haralambie 
Cociu este întrutotul de acord că 
din cauza ploilor căzute, a apărut 
fenomenul de putrezire, care dacă 
va mai ploua se va accentua şi mai 
mult. Cum se face atunci că admite 
amînarea recoltării cartofilor de 
toamnă cînd acest lucru este vizibil 
păgubitor atit pentru membrii coope
ratori cit şi pentru eficienţa econo
mică a unităţii?

Situaţiile prezentate ilustrează 
destul de convingător lipsa de ope
rativitate de care dau dovadă unii 
factori de răspundere în executarea 
lucrărilor agricole de sezon. Desigur, 
ca in orice toamnă, sarcinile ce stau 
in faţa ţăranilor cooperatori sínt 
multiple. Tocmai de aceea ele trebuie 
repartizate pe oameni, în funcţie de 
importanta majoră pe care o reclamă 
urgenta fiecărei lucrări. In cazul 
nostru, fără a neglija celelalte lu
crări de sezon, recoltatul cartofilor 
de toamnă trebuie să ocupe un loc 
central. In această direcţie să fie 
canalizate, în principal, toate forţele 
şi mijloacele existente.

La „Expoziţie cu vin zare“ — n- 
nitate de desfacere a produselor 
da artizanat ale cooperativei „Ar
ta Sibiului*, din localitate. Marta 
Plntea (tn fotografie), lucrează 
demonstrativ Ia un război de 

ţesut

Foto: FRED NUSS

A V-a treap tă  a 
„Cibinium“-ului
(Urmare din pag. I)
tea au fost criteriile, să adecvăm to
tul lucrului cu tinerii. Modul acesta 
de a gindi despre festival ne-a fost 
stimulat-de semicentenarul U.T.C5- e 
adevărat, dar ţelul educativ Se pro
filează în această angajare de care 
vorbeam.

RED.: Dintotdeauna, «£r in anii 
construcţiei socialiste în mod deo
sebit, tineretul s-a constituit ca 
un iactor de reală vitalitate in 
făurirea culturii şi ca un subiect 

de asimilare a ienomenuiuf cui- 
tural. Documentele din ultimii ani 
ale partidului nostru, Raportul se
cretarului general la Conferinţa 
Naţională a P.C.R., rezervă un 
spaţiu aparte antrenării tineretu
lui în viaţa spirituală. De aceea 
vă întreb: consideraţi ediţia din 
acest an a „Cibinium“-ului o ex
presie a interesului sporit mani
festat în Comitetul judeţean pen
tru cultură faţă de conţinutul for
mativ al culturii?

M. Fanache: Din multele documen
te pe care partidul ni ie-a pus la în- 
demînă din iulie trecut, nouă ni se 
pare că au o importanţă deosebită 
cele ce vizează schimbări în optica 
educativă, cele care cheamă la o 
grijă sporită faţă de tineri, Să pu
nem lăcaşele de cultură la dispoziţia 
tinerilor. Consider că festivalul „Ci- 
binium“ răspunde şi e! unei astfel 
de recomandări, lntegrîndu-se unei 
griji sporite a Comitetului judeţean 
de cultură fată de conţinutul educa
tiv al manifestărilor. Trebuie reali
zat insă mai mult prin tineri, prin 
cei mal buni dintre ei. Alei e forţa 
educativă. Acest interes e vizibil in 
„Cibinium“. Saltul ce se cere de a 
întări caracterul formativ al culturii, 
se realizează prin ediţia de fată a 
festivalului, care se bizuie pe anga
jarea tinerilor în propria lor educa
ţie. Căci pînă acum se mai întîmpla 
ca activiştii culturali să se simtă in
teresaţi numai de mărimea persona
lităţii, nu şi de cantitatea de vibraţii 
trezite în rîndul tinerilor. E aici o 
schimbare a opticii faţă de efectul 
educativ şi ea este bine prezentă în 
actuala ediţie a festivalului.

RED.: Consultind programul
manifestărilor cuprinse tn agenda 
ediţiei de faţă a festivalului ob
servăm o grijă îndreptăţită ţaţă 
de mediile tineretului muncito
resc. Concepeţi „Ciblnium“-ul ca 
un răspuns Ia cerinţele de cultură 
ale acestor medii, sau numai ea 
un act dintr-un program mat am
plu de acţiune in această sleră 
socială?

M. Fanache: Cultura nu are drep
tul să selecţioneze anumite medii, în 
condiţiile în care făurim o conştiinţă 
nouă. Educaţia implică toate catego
riile, toate viratele, toate mediile. 
Desigur, interesul se Justifică în 
primul rînd în sfera făuritorilor de 
bunuri şi, in acest cadru, şi în sfera 
tineretului muncitoresc. Deci intere
sul manifestat de „Cibinium“ se in
tegrează acestei viziuni şi nu alteia: 
el porneşte din această nevoie, din 
această esenţă. Dar noi nu ne-am 
adresat numai cu ce se cred« ® fi 
obişnuit acestui media, si »1 an ce

se crede a fi neobişnuit, Vrem « 
prezenţa a tineretului muncitoresc ia 
dezbateri potitiee şi ideologice, la 
dezbateri profesionale, desigur, daa 
şi J a  dezbateri da. artă. Să le cu
noaştem nevoile, dar să le şi sti
mulăm interesul şi exigenţa. Vrem 
mai mulţi tineri muncitor! Ia recita
lurile de poezie, la spectacolele da 
teatru şi de muzică cultă, unde să-şl 
satisfacă şi pretenţii spre caro vrem 
să-i formăm, Să captăm interesul 
patriotic pentru producţie, dar să 
captăm acelaşi interes patriotic pen
tru problemele artei noastre contem
porane, pentru perspectivele dezvol
tării in economie, dai şl tn artă.

RED.: Intre ctştigurile experien
ţei „Cibinium“ găsim tn acest an 
ca de importanţă fundamentală 
statornicirea unei conlucrări efi
ciente a Comitetului judeţean 
pentru cultură şl educaţie socia
listă cu Comitetul judeţean U.T.C. 
V-am ruga să apreciaţi funcţio
nalitatea acestei conlucrări.

M. Fanache: Dacă în multe mani
festări comune şl nu foarte vechi 
conlucrarea mai purta iz de lozincă, 
acum e de substanţă. Asta insă nu 
e foarte important. Foarte important 
e că atit noi cît şi U.T.G.-ul am în
văţat, eoniucrîhd, ce înseamnă con
lucrarea. Acesta e cel mai bun exem
plu că dăruirea pentru un ţel comun 
e stimulatoare, ca practica însăşi. 
Funcţionalitatea constă intr-un profit 
care e de ambele părţi, De aceea nu 
se opreşte aici. Acelaşi lucru aş pu
tea să-1 spun Şi despre conlucrarea 
ou Consiliul judeţean al sindicatelor 
şi cu alte organisme.

RED.j Am dori să Încheiem a . 
ceastă convorbire prezentind citi
torilor citeva din laptele mai In
teresante pe care le rezervă edi
ţia actuală a „Cibinium“-ului. Vă 
rugăm, aşadar, să destăinuiţi 
citeva asemenea fapte, conside
re d  mulţumirile noastre lingă ale 
publicului interesat, pentru aceste 
destăinuiri şi pentru amabilitatea 
cu care ne-aţi răspuns. î

M. Fanache: Cred că fapt« cea mai 
deosebită a festivalului e tinereţea 
lui. In ordinea exemplelor, toate ma
nifestările sínt deosebite: spectacolele 
tinerilor, madrigalele elevilor, coru
rile, fanfarele, formele sportive da 
afirmare. Pînă şi obişnuitele plim
bări în afar® oraşului au o amprentă 
a tinereţii. Deosebite sínt apoi 
cele cu caracter de competiţie, ca şt 
dezbaterile. Dintre manifestările a- 
dresate celor foarte mici e încadra
rea în „Cibinium“ a unui festivei al 
teatrelor de păpuşi, în aer liber, cu 
o dramaturgie originală inspirată din 
baladele şi legendele populare. A- 
ceâsta aprinde imaginaţia şi interesul 
nu numai in rîndul celor mici. Ele 
vor să demonstreze virtuţile educa
tive şi valoarea sporită a unor spec
tacole născute în pieţe şi in pubiio 
şi dăruite acum tot acolo printr-a 
întoarcere. E prima scoală (je teatra 
aceasta. Aici vizăm an ctşllg al fes
tivalului, căci jzi nu avem specta
tori de teatru pentru că nu aaa svut 
spectatori de păpuşi, istă, deci, un 
ctştig posibil aici, unul care nădăj
duim s* rămină şl *ă f|# siaatU sJ 
peste ani.
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O rezolufie 
a Consiliului 
de
Securitate
! Washington 5. — Corespondentul 
[Agerpres, Constantin Alexandro-aie, 
transmite: In anul 1963 Consiliul de 
Securitate al Naţiunlor Unite a adop
tat o rezoluţie prin care hoiăra in
stituirea unui embargo total asupra 
livrărilor de arme, echipament mili
tar de orice fel şi muniţii către re
gimul rasist din Africa de Sud — 
acţiune salutată de majoritatea co
vârşitoare a statelor membre ale 
O.N.U, şi apreciată drept un instru
ment eficace pentru a determina gu
vernul de la Pretoria să pună capăt 
politicii inumane de apartheid şi de 
anexiune teritorială practicata pe 
seama Namibiei.

La aproape un deceniu de la adop
tarea acestei rezoluţii, din documen
tele Comitetului politic special al 
organizaţiei reiese că rezultatele sini 
contrare celor aşteptate. Astfel, va
loarea armelor vindute Africii de 
Sud de unele state membre ale 
N.A.T.O, a sporit de patru ori în 
perioada 1960—1969, iar în 1969 Afri
ca de Sud a importat mai mult ar
mament greu decit toate ţările afri
cane de îa sud de Sahara luate îm
preună,

Africa de Sud, se spune în docu
mentele O.N.U., a importat din di
verse ţări ale N.A.T.O., avioane, 
bombardiere, tancuri şi tunuri grele, 
submarine şi nave de război, elicop
tere şi diverse tipuri de rachete o- 
fensive şi defensive.

Pescarii islandezi virtuali 
combatanţi în „războiul codului

Reykjavik 5 (Agerpres). — Pesca
rii islandezi din regiunea Westfjor- 
den au avertizat că vor lua ei înşişi 
„măsurile pe care le consideră ne
cesare“ împotriva vaselor străine 
care vor pescui înăuntrul noii limi
te a apelor teritoriale islandeze, dacă 
patrulele de coastă vor continua să 
rămînă pasive — informează agenţia 
France Presse. Potrivit observatorilor, 
această situaţie ar putea conferi noi 
dimensiuni „războiului codului“, pre- 
figurînd serioase divergenţe între 
guvern şi pescarii islandezi. Aceasta 
cu atit mai mult cu cit luni amba
sadorul Islandei la Oslo, Agnar Jon- 
sson, declarase că guvernul său ar 
putea relua curînd negocierile cu

Şedinţa Comitetului 
pentru dezarmare

Geneva 5 (Agerpres), — Marţi a 
avut loc o noua şedinţă în cadrul 
sesiunii de vară a Comitetului pen
tru dezarmare de la Geneva, Con
ducătorul delegaţiei sovietice, A.A. 
Roscin, a relevat în cuvântul său 
că producţia armelor chimice de 
exterminare în masă şi acumularea 
lor influenţează negativ atmosfera 
politică şi creează o stare de neîn
credere ■ între state, îngreunează re
zolvarea altor probleme ale dezar
mării. El a subliniat că Uniunea 
Sovietică consideră problema inter
zicerii producţiei şi acumulării ar
melor chimice, ca şi distrugerea re
zervelor de astfel de arme, ca una 
clin problemele majore şi urgente 
ale dezarmării.

Georges Pompidou despre 
evoluţia economiei 

occidentale
Paris 5 (Agerpres), — Intr-o' con

vorbire avută luni la Paris cu re
prezentanţii presei, preşedintele Fran
ţei, Georges Pompidou, s-a referit la 
unele aspecte negative ale evoluţiei 
economiei ţărilor occidentale.

După opinia sa, „fenomenul de in
flaţie pe care îl înregistrează econo
mia lumii occidentale necesită un 
lung tratament, şi nu o simplă ope
raţie chirurgicală“. Pompidou a subli

niat importanţa pe care o acordă 
propunerilor privind combaterea in
flaţiei pe plan vest-european făcute 
de ministrul francez al economiei şi 
finanţelor, Valery Giscard d’Estaing, 
ţărilor membre ale Pieţei comune, 
în prezent, a conchis preşedintele 
francez, „nu există nici o oază de 
stabilitate posibilă in sinul unei 
Europe (Piaţa comună — N.R.) care 
este pradă inflaţiei".

Un mesaj al preşedintelui 
Mexicului

Ciudad de Mexico 5 (Agerpres). 
— Intr-un mesaj adresat Congresu-’ 
lui, în care s-a referit cu precădere 
la strategia .economică a actualului 
guvern şi la direcţiile politicii exter
ne mexicane, preşedintele Luis E- 
theverria a relevat necesitatea inten
sificării relaţiilor cu toate ţările lu
mii indiferent de sistemul social-po- 
lilic, Roferindu-se la politica Mexi
cului de slrîngere a relaţiilor cu sta
tele în care au loc transformări de
mocratice în vederea modificării

structurilor lor interne, preşedintele 
a afirmat că la baza acestor relaţii 
trebuie să stea principiile neinter
venţiei şi autodeterminării popoare
lor. In context, Echeverria a relevat 
semnificaţia proceselor revoluţionare 
care au loc în unele ţări latino-a- 
mericane, între care cele din Chile 
şi Peru, procese ce constituie o parte 
integrantă a luptei pentru emancipa
re şi progres social, pentru dobindi- 
rea autonomiei şi eliberării totale de 
sub orice dominaţie străină, pentru 
apărarea bogăţiilor naţionale.

Conferinţa Congresului 
sindicatelor britanice

Londra 5 (Agerpres). — In prima 
zi a lucrărilor conferinţei anuale a 
congresului sindicatelor britanice 
(T.U.C.), reprezentanţii celor 10 mi
lioane de oameni ai muncii englezi 
au dezbătut o rezoluţie prezentată 
de Sindicatul muncitorilor din trans
porturi şi Sindicatul muncitorilor 
mecanici, care cere boicotarea com
pletă a legii anlimuncitoreşti pentru 
relaţiile in industrie, cunoscută sub 
denumirea de „legea CARR“ şi con
tinuarea acţiunilor revendicative. 
Rezoluţia a fost adoptată de covîrşi- 
toareu majoritate a delegaţilor. Tot
odată, conferinţa a aprobat suspen
darea din T.U.C., pe timp de cel 
puţin un an, a 32 de organizaţii sin
dicale (reprezentînd, mai ales, sec
toarele neindustriale) care accepta-

Convorbire
Heath—
Lynch

München 5 .Agerpres). — Primul 
inistru al Republicii Irlanda, Jack, 
rnch, şi premierul britanic, Edward 
aath, prezenţi în oraşul Olimpiadei 

München — au avut luni o con- 
irbire.
Cu acest prilej, , au fost abordate 
obleme referitoare la situaţia din 
landa de Nord.
Inlr-o declaraţie făcută presei, 
tck Lynch a exprimat părerea că, 
nă la sfîrşitul acestui an, s-ar pu- 
a înregistra „progrese considerabi- 
“ pe calea soluţionării paşnice a 
oblemei nord-irlandeze, menţionînd 
Í o primă etapă în acest sens o 
instituie preconizata conferinţă asu- 
ra viitorului Ulsterului, fixată pen- 
u 25 septembrie la Belfast.

seră anterior să respecte prevederile 
legii susmenţionate.

După cum se ştie, „legea CARR“, 
denumită astfel după numele auto
rului său, fostul ministru al muncii 
conservator, Robert Carr, prevede, 
in esenţă, posibilitatea intervenţiei 
guvernului în conflictele de muncă, 
suspendarea mişcărilor revendicative 
pe o perioadă de pînă la 60 de zile, 
amendarea sindicatelor care nu se 

, supun prevederilor sale şi chiar a- 
restarea liderilor organizaţiilor sin
dicale „rebele".

Marea Britanie şl R.F. a Germaniei 
şi că s-ar putea ajunge Ia o soluţie 
de compromis care să permită vase
lor sub pavilioane englez şi vest- 
german pescuitul în noua limită a 
apelor teritoriale islandeze, „pe o 
anumită perioadă“.

După cum a. precizat ambasadorul 
Islandei, concesia guvernului său ar 
avea însă un caracter provizoriu, şi 
anume, pînă Ia întrunirea Conferin
ţei internaţionale asupra drepturilor 
mărilor, care va avea loc anul vii
tor, Jonsson a subliniat totuşi că 
„este foarte puţin probabil“ ca Is
landa să accepte o eventuală rezo
luţie a acestui for, care s-ar pro
nunţa împotriva hotărîrii ţării sale 
de a extinde limita apelor teritoriale 
de ia 12 la 50 mile marine.

Larg sprijin 
popular 

în favoarea 
Unităţii 

Populare
Santiago de Chile 5 (Agerpres). 

— Cu prilejul celei de-a doua ani
versări a victoriei in alegeri a gu
vernului Unităţii Populare, în capi
tala Republicii Chile şi în alte oraşe 
ale ţării au avut loc, la 4 septem
brie. demonstraţii şi mitinguri la 
care au participat peste 3 milioane 
de cetăţeni.

Vorbind la marea adunare orga
nizată in centrul oraşului Santiago 
de Chile, la care au fost prezenţi 
peste 700 000 de oameni, preşedin
tele republicii, Salvador Allende, a 
afirmat că încercările elementelor 
de dreapta de a diviza poporul vor 
eşua şi că vor fi lichidate toate ac
ţiunile acestora menite să opună 
pe chilieni unii împotriva altora.

Preşedintele Allende a chemat 
masele populare la sprijinirea Gu
vernului Unităţii Populare şi a 
cursului politic promovat în ultimii 
doi ani.

Atentatul condamnabil
comis de un comando pa
lestinian în satul olimpic

München 5 (Agerpres), — în pri
mele ore ale dimineţii de marţi, lin 
grup de guerrilla palestinian a pă
truns înarmat în clădirea din salul 
olimpic în care se afla cazată de
legaţia sportivă israeliană, a ucis 
doi sportivi şi a luat ca ostateci 
zece persoane — informează agen
ţia D.P.A. Acţiunea a fost revendi
cată ulterior de Organizaţia palesti
niană „Septembrie Negru“, ai cărei 
menţbri au adresat guvernului isra- 
elian un ultimatum, conţinînd o se
rie de condiţii pentru eliberarea 
ostatecilor.

Reprezentanţi ai Comitetului O- 
limpic Internaţional, precum şi mi
nistrul afacerilor interne al R.F.G., 
Hans Dietrich Genscher, împreună 
cu autorităţi ale landului Bavaria, 
au angajat discuţii , cu membrii 
grupului de comando palestinian, 
care se aflau baricadaţi în clădire. 
Aceste discuţii au continuat in 
cursul după-amiezii şi al serii, ne- 
fiind dat publicităţii nici un comu
nicat.

Cabinetul vest-german s-a întrunit 
marţi, într-o şedinţă de urgentă, 
după care cancelarul R.F.-G. Willy 
Brandt, a plecat la München, la 
bordul unui avion special. Cance
larul a adresat un apel tuturor şe
filor de state şi guverne arabe, ce- 
rîndu-le să acţioneze prin toate mij
loacele pe care le au la dispoziţie, 
pentru ca ostatecii să-şi poată re
căpăta libertatea.

FRANŢA. In foto: Schele ridicate 
in Pantheonul din Paris, din a că
rui cupolă a căzut o piatră. Acum
este verificat tot scheletul meta-»
lie pe care se sprijină cupola, pre

cum şi fiecare piatră in parte.

Convorbiri iugos/av
Belgrad 5 (Agerpres). —• Marţi, 

au început la Belgrad convorbirile 
oficiale dintre Gemal Biedici, pre
şedintele Consiliului Executiv Fede
ral al R.S.F. Iugoslavia, şi Aklilou 
Abte Wold, primul ministru al Eti
opiei, aflat în vizită în Iugoslavia 
•— informează agenţia Taniug.

In cursul primei întrevederi au

•  LUNI A AVUT LOC, LA HAVANA, schimbul 
instrumentelor de ratificare a Convenţiei consu
lare dintre Republica Socialistă Románia şi Repu
blica Cuba. Schimbul instrumentelor de ratificare 
a fost efectuat de Raul Roa, ministrul cubanez al 
afacerilor externe, şi Petre lonescu, ambasadorul 
României Sn Cuba. La ceremonie au fost prezenţi, 
de asemenea, funcţionari superiori din Ministerul 
Afacerilor Externe al Cube; şi membri ai Amba
sadei române.

•  GREVA NAŢIONALA de 24 de ore a celor 
peste 200 000 de feroviari italieni, declanşată luni 
seara, a paralizat întregul trafic pe căile ferate, 
precum şi legăturile maritime dintre Italia, Sardi
nia şi Sicilia.

Pe de altă parte, . autorităţile elveţiene au anun
ţat suspendarea, pe întreaga durată a grevei, a 
traficului feroviar dintre Elveţia şi Italia.

Feroviarii italieni revendică îmbunătăţirea con
diţiilor de muncă şi de trai.

•  BANCA NAŢIONALA A BRAZILIEI a anun
ţat, luni seara, o nouă devalorizare a monedei na
tionale — cruzeiro — cu 1,01 la sută. Această 
măsură a intrat în vigoare de la 5 septembrie.

Moneda braziliană a suferit, de la începutul 
anului, cinci devalorizări succesive, reprezentînd 
în total 6,96 la sută.

•  IN DUPÄ-AMIAZA ZILEI DE 4 SEPTEMBRIE,
adjunctul ministrului agriculturii, industriei alimen
tare şL apelor, Ion Ceauşescu, care se află la Rabat 
la invitaţia părţii marocane, a făcut o vizită mi
nistrului marocan al agriculturii şi reformei agrare, 
Maati Jorio. Cu acest prilej, au fost trecute în 
revistă posibilităţile de cooperare între ministe
rele agriculturii din cele două ţări şi au fost ana
lizate unele 'proiecte specifice in domeniul zooteh
niei şi industriei alimentare.

•  ÎN CADRUL UNEI CONVORBIRI ORGANI
ZATE LUNI SEARA LA PALATUL ELYSÉE cu re
prezentanţii presei, preşedintele Franţei, Georges 
Pompidou, a relevat că, la invitaţia guvernului de 
la Pekin, va face o vizită oficială în Republica 
Populară Chineză — transmite agenţia France 
Presse. Preşedintele Pompidou a afirmat Că această 
vizită nu va avea loc în viitorul apropiat.

«  LA DELHI A LUAT SFlRŞIT SESIUNEA ORDI
NARA A PARLAMENTULUI INDIAN. Deputaţii ce
lor două camere au aprobat convorbirile şi acor
dul indo-pakistaneze de la Simla. Luînd cuvîntul în 
cadrul dezbaterilor consacrate rezultatelor convor
birilor indo-pakistaneze, premierul Indira Gandhi a 
subliniat că acordul constituie un pas pe calea spre 
realizarea unei păci trainice în regiune, a normali
zării şi stabilirii unor relaţii de bună vecinătate 
între India şi Pakistan.

•  DE PESTE DOUĂ SAPTÂMlNI, mişcarea gre
vistă în Columbia cunoaşte o deosebită amploare. 
Cei peste 30 000 de funcţionari din organele de jus
tiţie, care se află în grevă. generală de aproape 
15 zile, revendicînd îmbunătăţirea condiţiilor de 
viaţă în raport cu creşterea condiţiilor de trai, re
forma invăţămîntului public şi locuri do muncă con
form pregătirii profesionale, au lansat un apel către 
populaţie la solidaritate.

•  LA ALEGERILE GENERALE DIN MARTIE 1973.
guvernul argentinian nu va susţine vreun partid 
politic şi nu va prezenta candidaţi proprii, a decla
rat ministrul de interne Arturo Mor Roig. Totuşi, a 
adăugat el, forţele /armate vor participa „pe piciof 
de egalitate" cu partidele politice la alegeri şi la 
elaborarea programului aşa-numitului acord national,

Arturo Mor Roig face parte şi din comisia în
sărcinată cu elaborarea „codului electoral", alături 
de reprezentanţi ai celor trei armate.

fost abordate principalele probleme 
privind colaborarea bilaterală poli
tică, economică şi tehnico-ştiinţifi- 
că, precum şi aspecte actuale ale 
situaţiei internaţionale.

Cei doi premieri au efectuat un 
schimb de opinii asupra unor pro
bleme de ordin politic ce decurg 
din hotărîrile şi concluziile recen
tei conferinţe a miniştrilor de ex
terne ai ţărilor nealiniate, expri- 
mind punctul de vedere că nealini
erea reprezintă un element impor
tant în menţinerea păcii mondiale 
şi promovarea relaţiilor internatio
nale. Părţile au făcut, de asemenea, 
un^ schimb de păreri asupra secu
rităţii şi colaborării europene, si
tuaţiei din Orientul Apropiat şi din 
Marea Mediterană, a situaţiei din 
Vietnam şi din alte regiuni ale 
lumii.

Preşedintele R.F. a Germaniei,; 
Gustav Heinemann, care este şi pre
şedinte de onoare al celei de-a 20-a 
ediţii a Jocurilor Olimpice, a dat pu
blicităţii o declaraţie în car« a con
damnat atentatul. De asemenea, se
cretarul general al O.N.U.,. KurS 
Waldheim, a lansat un apel pentru 
eliberarea imediată a atleţilor israe- 
âieni. La rîndul său, conducătorul 
delegaţiei sportive sovietice e expri
mat regrete Comitetului olimpic în 
legătură , cu incidentul, precum şi 
condoleanţe pentru jertfele umane. 
Purtătorul de cuvînt al Ministerului 
Afacerilor Externe al Olandei a 
menţionat că „guvernul ţării sale re 
gretă puternic faptul că ín erest fel 
s-a comis un atentat brutal la adresa' 
idealului sportului olimpic“. Secreta
rul de stat francez, însărcinat cu 
problemele tineretului şi sporturilor, 
Joseph Comiţi, a apreciat actul co
mis îa satul olimpic de lingă Mün
chen drept incalificabil şi lipsit de 
orice justificare. La rîndul său, se
cretarul general al Comitetului Na
ţional Olimpic egiptean, Tewfik- 
Heimi, a afirmat că acest act „este 
foarte dăunător jocurilor olimpice1* 
•— relevă agenţiile de presă. Liga A- 
rabă dezaprobă orice act de tero
rism şi subliniază că arabii resping 
asemenea acte şi nu se pot identi
fica cu ele“, a declarat agenţiei 
France Presse directorul adjunct al 
Biroului din Bonn al Ligii Arabe, 
Handi Ázzam.

Premierul îsraelian Golda Meir, 
vorbind în fata parlamentului (Knes- 
seth), intr-un apel adresat delegaţii
lor aflate la München a cerut ca a- 
cestea să facă tot ce le stă în putere 
pentru a asigura eliberarea sportivi
lor ostateci.

Intr-un comunicat oficial dat pu
blicităţii la München, Avery Brun
ei age, preşedintele Comitetului Inter
naţional Olimpic, şi Willi Daume, 
preşedintele Comitetului de organi
zare a Olimpiadei, au anunţat că s-a. 
hotărît suspendarea competiţiilor pre
văzute în programul din cea de-a 
doua parte a zilei de marţi, cu ex
cepţia celor aflate în curs de des
făşurare. Comitetul International O- 
liropic şi qomitetul de organizare a 
jocurilor au hotărît ca în ziua de 6 
septembrie, la ora 10,00 (ora locală) 
pe Stadionul Olimpic să aibă loc » 
ceremonie funerară. Preşedintele 
R.F. a Germaniei, Gustav Heine
mann, a anunţat că va asista Ia a- 
ceastă ceremonie.

1. 1. C. Frigoriferul Sibiu !
angajează de urgenţă: ’

2 mecanici frigotehnişti |
5 muncitori necalificaţi pentru echipa de în- j
cărcat-descarcat. !

j Solicitanţii se pot prezenta în fiecare zi, între orele I 
I 7— 15, Ia biroul personal al fabricii.
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Formarea noului guvern finlandez
Din Helsinki se anunţă că după 

două luni de instabilitate guverna
mentală, a fost alcătuită o noua e- 
chipă ministerială. Criza a fost solu
ţionată prin formarea cabinetului pre
zidat de fostul ministru al afacerilor 
externe, Kalevi Sorsa, secretar gene
ral al Partidului Social-Democrat.

Demisia fostului guvern, condus 
de Rafael Paasio, preşedintele Parti
dului Social-Democrat, a survenit la 
19 iulie, în ajunul semnării acordu
lui comercial cu Piaţa comună. 
Principala raţiune invocată, împăr
tăşită de altfel de preşedintele Urho 
Kekkonen, a constat în necesitatea 
ca responsabilitatea pentru un pas 
de o aşa importanţă să fie asumată 
nu de un cabinet monocolor, defi
nind numai 55 din cele 200 locuri ale 
parlamentului, ci de unul reprezen
tînd majoritatea forţelor politice ale 
ţării. După acceptarea demisiei, pre
şedintele Kekkonen a început, con
form prevederilor constituţionale,

consultările1 cu liderii diferitelor 
partide şi, la 23 iulie, l-a însărcinat 
cu o misiune de informare concretă 
pe Johannes Virolainen, preşedintele 
Partidului de centru. Obiectivul ge-

fael Paasio, ori tinărul (în ■ v ir stă de 
42 de ani) secretar general al Parti
dului Social-Democrat, Kalevi Sorsa. 
Aceste previziuni au fost ulterior 
confirmate, preşedintele desemnîndu-I

Comentariu
neral al consultărilor acestuia Ü 
constituia elaborarea noului program 
de guvernamint şi stabilirea bazelor 
de alcătuire, a viitorului cabinet; In 
calitatea sa de lider al Partidului de 
centru, Virolainen deţinea o poziţie 
favorabilă pentru a realiza un con
sens între diferitele părţi. încă de 
pe atunci se aprecia că soluţia cea 
mai acceptabilă ar fi revenirea la 
coaliţia de centru-stînga, care totali
za în parlament 107 mandate. Era, de 
asemenea, un fapt aproape cert că 
viitorul şef al guvernului ar urma 
să fie ori premierul demisionai, Ra-

oficial ca lider ai viitorului cabinet 
pe Sorsa.

După ce s-a căzut de acord asu
pra programului. noului cabinet, s-a 
stabilit ca opt portofolii să revină 
reprezentanţilor social-democrafi, iar 
restul de şapte celorlalte trei parti
de. Funcţia de ministru al afacerilor 
externe a fost încredinţată lui Ah fi 
Karjalainen, personalitate politică de 
prim ordin — el a fost de multe ori 
pînă acum premier şi şef al diplo
maţiei — iar cea de ministru ai fi
nanţelor lui Johannes Virolainen.

In comentariile lor, majoritatea

observatorilor apreciază că formarea 
noului cabinet oferă un cadru adec
vat soluţionării unora dintre proble
mele interne cu care a fost confrun
tată Finlanda in ultima perioadă şi, 
în , specia!, a raporturilor cu Piaţa 
comună. Se ştie că acordul comer
cial cu C.E.E. — semnat deocamdată 
cu titlu provizoriu — nu a dat de
plină satisfacţie părţii finlandeze, 
mai ales in domeniul hirtiei — im
portant produs de export — şi al 
importurilor da mărfuri comunitare. 
Pe de altă parte, există garanţia 
continuării politicii de neutralitate 
activă promovate de mai multă vre
me şi, ca un capitol cu rezonantă 
mondială al acesteia, a eforturilor în 
vederea organizării conferinţei ge- 
neral-europene pentru securitate şi 
cooperare, pe care Finlanda s-a ofe
rit, după cum se ştie,, să © găz
duiască.

C. ŢINTEA
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I Fabrica de cuţite 
1 O cna Sibiului \
t  recrutează tineri în vîrstă de 15— 18 ani, absolvenţi j 
I  a 8— 10 clase şcoală generală, pentru anul şcolar î 
X 1972 1973, în meseriile de lăcătuş şi acoperiri metalice. 5
t  înscrierile se fac pînă la data de 15 octombrie 1972. 3
ţ lţ  -4

I
I Fabrica de bere-amidon Sibiu Ii

angajează: !j
— merceolog — absolvent de liceu economic
— merceolog — absolvent de şcoală tehnică agricola *
— laborant — absolvent de liceu industrial 

sau şcoala profesionala de laboranţi 
tractorist — absolvent al şcolii generale 
muncitori necalificaţi 
tîmplari.

! Informaţii suplimentare la compartimentul personal, * 
j Sibiu, str. Fabricii nr. 2. 1

Mica publ
PIERDUT carnet asigurări sociale VÎND două dulapuri, stelaje, 

nr. 301, eliberat de Casa asigurări- --i,-,., „a, „„i a , ,,,
lor sociale Sibiu, ne nnmele Cn«HI. Salte,e CU par de Cal‘ difen,C °1

ecte. Sir. Şelarilor, 9, apartamentlor sociale Sibiu, pe numele Cuştii- 
ceanu Vaier. îl declar nul.

VÎND maşină Opel, în stare 
bună. Inîormaţii, Miercurea Băi, 
Thiess.

VÎND motor electric 25 C.P., o 
pereche pietrl moară, mărimea 36. 
Comuna Ludoş, nr. 342.

VÎND sufragerie şi cameră comt 
nată (furnir), covoare, diferite al 
obiecte. Str. Kiev 29, apartament

VÎND casă, curte, grădină, Avri 
str. Eroilor 37. Informaţii, teleit 
1 4728, Sibiu.
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